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Protokół Nr XIV/2015 

sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach w dniu 19 listopada 2015r., 

w sali sesyjnej tarnogórskiego Ratusza 

od godz. 10:00 do godz. 16:25 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Część informacyjna. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w dniu 21 października 2015 roku.  

5. Informacja o zakresie ochrony, zarządzania oraz przyszłego wykorzystania obiektów ujętych 

we wniosku o wpis tarnogórskich podziemi i naziemnych zabytków górniczych na Listę 

światowego dziedzictwa UNESCO. 

6. Pierwsze czytanie projektu budżetu miasta Tarnowskie Góry na 2016 rok. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2015 rok. 

9. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 

rok. 

10. Projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 

11. Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy obowiązujących podatników podatku 

od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, określenia warunków i trybu ich 

składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej oraz możliwości składania deklaracji 

na podatek od środków transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

12. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

13. Projekt uchwały Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach w sprawie zatwierdzenia „Taryf 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla miasta 

Tarnowskie Góry na okres od dnia 1 stycznia 2016r. do dnia 31 grudnia 2016r.” 

14. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, zasad jej udzielania i poboru. 

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/348/2012 Rady Miejskiej w Tarnowskich 

górach z dnia 26 września 2012r. w sprawie zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze 

inkasa oraz określenia inkasenta i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

16. Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania osobom fizycznym dotacji celowych                   

na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej          

do wykonania termomodernizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta 

Tarnowskie Góry. 
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17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ograniczenia niskiej emisji dla Gminy 

Tarnowskie Góry – aktualizacja”. 

18. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Tarnowskich górach na 2016 

rok. 

19. Interpelacje, wnioski, pytania radnych. 

20. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, otworzył obrady XIV sesji Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach. 

 

Następnie na podstawie listy obecności, Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz 

OLSZEWSKI stwierdził prawomocność obrad i powitał przybyłych na sesję gości. 

 

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego Protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, zwrócił się do zebranych o zgłaszanie 

wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

Wobec braku zgłoszeń porządek obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach został 

przyjęty do realizacji. 

 

Ad. 3 

Kolejnym punktem porządku obrad była część informacyjna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI powiedział, że w statutowym terminie 

wpłynął wniosek o zabranie głosu na sesji przez Pana Brunona Zioba. Ze względu na fakt,            

iż tematyka wystąpienia nie jest związana z porządkiem obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej 

zaproponował Panu Ziobowi zabranie głosu podczas posiedzenia Komisji ds. Rozwoju, Promocji 

Miasta i Funduszy Europejskich.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, w ramach części informacyjnej 

zakomunikował, że w okresie między sesjami wpłynęły do Rady Miejskiej pisma w różnej kategorii 

spraw. Poinformował, że były to m.in.: zaproszenia, pisma informacyjne, postulaty, pisma               

o charakterze okolicznościowym oraz korespondencja z Radami Dzielnic. Ważąc zakres 

tematyczny otrzymanej korespondencji, zwrócił uwagę na niektóre z nich i jednocześnie 

zainteresowanych Radnych, zaprosił do zapoznania się z całością korespondencji w Biurze Rady 
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Miejskiej:  

*26 października br. – otrzymał podziękowania za współpracę od Posła na Sejm RP – Jana 

Kaźmierczaka.  

 

*30 października br. – wpłynęła informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Tarnowskie Góry za rok szkolny 2014/2015 /KE/. 

 

*30 października br. – otrzymał z Kancelarii Sejmu potwierdzenie wpływu uchwały Nr XII/166/2015 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 30 września 2015 roku w sprawie uczczenia 35. 

rocznicy utworzenia Niezależnego Samorządnego Związku Zawodowego „Solidarność”. 

  

*3 listopada br. – wpłynęła informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Tarnowskich Górach 

odnośnie otrzymanych oświadczeń majątkowych.  

  

*13 listopada br. – otrzymał podziękowania za współpracę od Posła na Sejm RP – Jerzego 

Polaczka.  

 

*13 listopada br.  – Burmistrz Miasta, realizując zapis art. 230 ust. 2 oraz art. 238 ust. 1 i 2 ustawy 

o finansach publicznych, przedłożył projekty  uchwał: 

- w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry, 

- w sprawie  budżetu miasta Tarnowskie Góry na 2016 rok,  

które niezwłocznie zostały przekazane: 

- komisjom branżowym RM – w wersji papierowej (celem ich zaopiniowania oraz wypracowania 

wniosków  do budżetu), 

- wszystkim Radnym oraz Przewodniczącym Zarządów Dzielnic – w wersji elektronicznej (na płycie 

CD). 

 

*18 listopada br.  – wpłynęło zaproszenie na sesję Rady Powiatu w dniu 24 listopada br. 

 

Informacja o korespondencji z Dzielnicami. 

*Odbyły się posiedzenia nw. Rad Dzielnic: 

- Lasowice: 16 października br., 

- Repty Śląskie: 9 listopada br., 

- Stare Tarnowice: 21 października i 9 listopada br., 

- Strzybnica: 6 i 12 października oraz 4 listopada br., 

- Osada Jana: 12 października br., 

- Pniowiec: 3 sierpnia i 13 października br., 

- Bobrowniki Śląskie - Piekary Rudne: 10 listopada br. 
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*Spośród informacji zawartych w protokołach z posiedzeń Rad Dzielnic oraz korespondencji, 

zwrócił uwagę m.in. na następujące kwestie: 

 

BOBROWNIKI ŚLĄSKIE-PIEKARY RUDNE 

*Omawiano m.in. bezpieczeństwa na boisku szkolnym i klika wniosków dot. infrastruktury              

w dzielnicy oraz wyniki spartakiady dzielnic. 

 

LASOWICE 

*Omawiano: 

- udział mieszkańców w turniejach: skata, szachowym, tenisa stołowego i siatkówki, 

- zmiany w ruchu drogowym w dzielnicy; 

- przygotowania do Dnia Seniora. 

 

OSADA JANA 

*Omawiano m.in. kwestie związane z możliwością podłączenia mieszkańców do sieci 

ciepłowniczej. 

 

PNIOWIEC 

*Omawiano: 

- budowę kanalizacji w dzielnicy; 

- remonty ulic. 

 

REPTY ŚLĄSKIE 

*Powołano 3 komisje branżowe Rady Dzielnicy; 

*Poruszono kwestię współorganizacji imprez andrzejkowej i mikołajkowej.   

 

STARE TARNOWICE 

* RD wsparła finansowo II Osiedlowy Bieg Niepodległości; 

* Rozważano zmianę  siedziby Rady Dzielnicy. 

 

STRZYBNICA 

*Omawiano kwestie dotyczące m.in.: 

- zmiany lokalizacji targowiska w dzielnicy; 

- infrastruktury drogowej. 

 

Przewodniczący Zarządów poszczególnych Dzielnic wystosowali również szereg pism                 

do Burmistrza oraz innych podmiotów i instytucji, jak i otrzymywali odpowiedzi na te postulaty,        

a wszystkie były przekazywane za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Miejskiej; dotyczyły 
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one m.in: 

- infrastruktury drogowej, 

- oświetlenia, 

- wsparcia finansowego imprez z udziałem mieszkańców dzielnic, 

- placów zabaw, 

- połączeń komunikacyjnych, 

- monitoringu miejskiego. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, przedstawił informację z działalności komórek 

organizacyjnych Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy, za okres: od dnia 

20.10.2015r. - 17.11.2015r.  

 

Wydział Inwestycji i Remontów: 

1. Budowa dwóch budynków komunalnych – wykonano stropy nad parterem w budynkach  A i B 

 oraz w budynku A nad jednym segmentem nad I piętrem, wymurowano ściany I piętra            

w dwóch  segmentach budynku A i w jednym segmencie budynku B. Trwają prace związane           

z zakończeniem  budowy kanalizacji zewnętrznej deszczowej i sanitarnej oraz budową sieci 

cieplnej zewnętrznej  i korytowaniem drogi dojazdowej. 

2. Projekt budowy zatoki autobusowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 908 (obwodnica) 

 w Tarnowskich Górach – trwają czynności związane z uregulowaniem stanu prawnego 

wydzielonej działki gruntu pod przyszłą zatokę. 

3. Budowa dróg gminnych – rejon ul. Sikorek i Czajek, rejon ul. Garusa oraz ul. Piernikarczyka  – 

projektant przedstawił koncepcje rozwiązań projektowych poszczególnych ulic. 

4. Oświetlenie ulic na terenie gminy -  budowa i uzupełnienie – zakończono roboty przy budowie 

oświetlenia drogi dojazdowej do Hali Sportowej. Na ukończeniu są prace projektowe                    

na budowę oświetlenia ulicy Konduktorskiej. 

5. Remont budynku UM przy ul. Sienkiewicza 2 – otrzymano  dokumentacją projektową                     

na remont budynku  wraz z pozwoleniem na budowę. 

6. Infrastruktura terenów inwestycyjnych wg wskazań planów zagospodarowania przestrzennego 

miasta – Firma „Terrabud Polska – wykonawca koncepcji utworzenia terenów inwestycyjnych 

typu brownfield przekazał do zaakceptowania trzy pierwsze koncepcje                                      

dla ul. Częstochowskiej, Polnej i Kopalnianej. 

7. Remont budynku Ratusza: 

 budowa hydrantów wewnętrznych – trwa procedura związana z rozstrzygnięciem drugiego 

przetargu, 

 montaż sygnalizatorów akustycznych – trwają czynności związane z podpisaniem umowy                                                                                   

na roboty. 
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8. Przebudowa schodów przy ul. Bałkańskiej wraz z wykonaniem pochylni dla osób 

niepełnosprawnych – trwają prace projektowe. 

9. Przebudowa boiska wielofunkcyjnego na terenie Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 3                       

przy ul.  Wyspiańskiego 1 – trwają roboty budowlane. Wykonano odwodnienie boiska                           

poprzez system  drenażu rurowego do istniejącej kanalizacji deszczowej. Ułożono obrzeża 

betonowe na całym obwodzie boiska. Trwają roboty związane z wykonaniem podbudowy                        

pod nawierzchnię poliuretanową. 

10. Budowa parkingu przy ul. Morcinka w Tarnowskich Górach dzielnica Stare Tarnowice - trwają 

prace projektowe. Trwa postępowanie związane z uzyskaniem decyzji na wycinkę drzew 

i krzewów. Projektant wystąpił z wnioskiem do Starostwa Powiatowego o wydanie decyzji 

pozwolenia na budowę. 

11. Budowa parkingu przy ZSP Nr 3 przy ul. Żeromskiego w Tarnowskich Górach – dzielnica 

Repty  – trwają prace projektowe. Trwa postępowanie związane z uzyskaniem decyzji                   

na wycinkę drzew  i krzewów. Projektant wystąpił z wnioskiem do Starostwa Powiatowego                 

o wydanie decyzji pozwolenia na budowę. 

12. Budowa kanalizacji w ul. Królowej Jadwigi – Wykonawca zgłosił gotowość do odbioru 

końcowego. 

13. Budowa kanalizacji sanitarnej przy ul. Zawiśloka (dokumentacja) – trwają prace projektowe. 

14. Remonty i likwidacja kanalizacji – wybrano Wykonawcę dla zadania  „Remontu kanalizacji 

ogólnospławnej metodą bezwykopową przy pomocy rękawa utwardzonego w ul. Strzelców 

Bytomskich w Tarnowskich Górach”. Trwają czynności związane z podpisaniem umowy. 

15. Rozbudowa cmentarza komunalnego - etap III –  w dniu 10.11.2015 r. podpisana została 

umowa na wykonanie oświetlenia terenu cmentarza komunalnego, a w dniu 12.11.2015 r. 

umowa na wykonanie utwardzenia alejek cmentarnych oraz wycinkę drzew i krzewów. Termin 

wykonania  obydwu zadań to 45 dni.  

16. Opracowanie dokumentacji projektowej kanalizacji sanitarnej i deszczowej – trwają prace 

projektowe przy „Opracowaniu dokumentacji projektowej na budowę przyłączy kanalizacji 

sanitarnej w ul. Pastuszki nr 3 i 9 w Tarnowskich Górach”. 

17. Budowa kanalizacji sanitarnej przy ul. Klonowej – podpisano umowę z Wykonawcą 

i przekazano plac budowy. 

18. Budowa schroniska dla bezdomnych zwierząt na terenie gminy Tarnowskie Góry – wyłoniono 

wykonawcę robót, planowane jest podpisanie umowy w dniu 23.11.2015r. 

 

Wydział Gospodarki Lokalowej: 

1. Wydatki na remonty budynków w ramach technicznego utrzymania wykonywane                        

przez Zarządcę na kwotę 28 000,00 zł. 

2. W dniu  20.10.2015 roku podpisano umowę na: remont klatek schodowych i bramy wjazdowej                             

w budynku mieszkalnym wielorodzinnym przy ul. Krakowskiej 14 i 14 of w Tarnowskich 
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Górach.  Wykonawca robót: „STOL-BUD” ZYZIK KRZYSZTOF  42-609 Tarnowskie Góry          

ul. Grzybowa 150. 

3. W dniu  06.11.2015 roku podpisano umowę na: remont instalacji elektrycznej                              

wraz z montażem przeciwpożarowego wyłącznika prądu klatek schodowych budynków                 

przy ul. Ogrodowej 5, 7, Legionów 31, Zagórskiej 87 – 2 klatki  w Tarnowskich Górach. 

Wykonawca robót:  „ELMIX” Firma Handlowo - Usługowa BRZOZOWSKI KRZYSZTOF 42-622 

Świerklaniec  ul. Radzionkowska 2B. 

4. W dniu 12.11.2015 roku podpisano umowę na: remont klatek schodowych w budynku 

mieszkalnym wielorodzinnym przy ul. Górniczej 30, 30a w Tarnowskich Górach.  Wykonawca 

robót: „RED SEVEN II” Katarzyna Surlas 41-908 Bytom ul.   ks. J. Frenzla 46. 

 
Wydział Gospodarki Nieruchomościami: 

1. Przygotowano postanowienia w sprawie: 

 sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego działek przy ul. Opatowickiej, 

 sprzedaży w drodze bezprzetargowej na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości  działek w rejonie ulicy Beskidzkiej, 

 przeznaczenia do dzierżawy na okres nie przekraczający trzech lat nieruchomości 

gruntowych położonych przy ulicy Gliwickiej, Radzionkowskiej, Grzybowej, 

 rozwiązania umowy dzierżawy, 

 zawarcia umowy użyczenia. 

2. Wydano: 

 10 zgód na wejście w teren, 

 1 zgodę na wycinkę drzew, 

 2 prawa pierwokupu, 

 20 zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego nieruchomości, 

 10 postanowień opiniujących podział nieruchomości, 

 10 decyzji zatwierdzających projekty podziału  nieruchomości, 

 1 postanowienie o rozgraniczeniu nieruchomości, 

 2 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomości, 

 6 decyzji o opłacie adiacenckiej. 

3. Zawarto 4 umowy dotyczące wyrażenia zgody na korzystanie z nieruchomości gminnych. 

Złożono u wojewody 5 wniosków w sprawie komunalizacji mienia. 

 

Wydział Gospodarki Miejskiej: 

1. Wszczęto 165 postępowań podatkowych. Większość z nich dotyczyła właścicieli 

nieruchomości, którzy nie uiszczali opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi                   

w wysokości podanej w  zawiadomieniu – po zmianie stawki. 

2. 114 wszczętych postępowań zostało zakończonych decyzjami. 
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Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej i deszczowej                        

w Tarnowskich Górach: 

1. II FAZA PROJEKTU. 

Dnia 9.11.2015 została wysłana do NFOŚiGW w Warszawie informacja o uzyskaniu w terminie 

zgodnym z zapisami Umowy o dofinansowanie, decyzji pozwolenia na użytkowanie                      

lub przyjęcie przez PINB zakończenia budowy dla wszystkich kontraktów II fazy projektu. 

Trwa wysyłanie informacji do mieszkańców o możliwości podłączenia do sieci kanalizacyjnej: 

Zadanie nr 1 - dzielnica Strzybnica: wysłano 45 zawiadomień z 230. 

Zadanie nr 2 - dzielnica Rybna:  wysłano 150 zawiadomień z 570. 

Zadanie nr 3 - dzielnica Opatowice: wysłano 150 zawiadomień z 229. 

Zadanie nr 4 - dzielnica Stare Tarnowice: do wysłania 4 zawiadomienia 

Zadanie nr 5 – dzielnica Repty Śląskie: wysłano 271 zawiadomień z 271. 

Zadanie nr 6 - dzielnica Śródmieście-Centrum: podłączono do sieci kanalizacyjnej 48 posesji. 

2. III FAZA PROJEKTU. 

Trwają roboty budowlane w ul. Długiej, Sadowej, Żeromskiego, Kaczmarka, Sikorek, Czajek                           

i Wodociągowej. 

3. PNIOWIEC. 

Przekazano do Biura Zamówień Publicznych wniosek o wszczęcie zamówienia publicznego                        

dla zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej Pniowiec”. 

4. REALIZACJA SPRAW BIEŻĄCYCH. 

 współpraca z instytucjami zewnętrznymi, inwestorami i mieszkańcami Tarnowskich Gór, 

 udział w postępowaniach sądowych, rozjemczych itp. związanych z realizacją kontraktów. 

 
Biuro Strategii, Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych: 

1. Kontakt z Biurem Związku Subregionu Centralnego dot. nowej perspektywy finansowej  2014 -

 2020. 

2. Bieżące przekazywanie informacji otrzymanych z Biura Związku na temat Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych gminom powiatu tarnogórskiego.  

3. Rozstrzygnięcie postępowania przetargowego pn. Opracowanie Gminnego Programu 

Rewitalizacji dla Gminy Tarnowskie Góry na lata 2015-2022. 

4. Spotkanie w dniu 28.10.2015r. z prezesem firmy EU-Consult z Gdańska, Panem Krzysztofem 

Guttą w sprawie Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Gminy Tarnowskie Góry               

na lata 2015-2022. 

5. Analiza projektu Raportu metodologicznego Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej                         

dla Gminy Tarnowskie Góry na lata 2015-2022 przekazanego przez Wykonawcę tj. firmę EU-

Consult. 

6. Wypełnienie i wysłanie formularza zgłoszenia do udziału w ogólnokrajowym Konkursie: 
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SAMORZĄDOWY LIDER ZARZĄDZANIA 2015 „RAZEM DLA ROZWOJU”. 

7. Przygotowanie pisma z ponownymi wyjaśnieniami do końcowego wniosku o płatność             

w ramach projektu „Wykorzystaj swoją szansę” za okres od 01.06.2015r. do 30.06.2015r. 

8. Przekazanie sprzętu i pomocy dydaktycznych zakupionych w ramach projektu „Wykorzystaj 

swoją szansę” ze  środków unijnych tarnogórskim szkołom podstawowym biorącym udział               

w realizacji projektu. 

9. Pomoc w realizacji projektu, bieżące przekazywanie informacji i materiałów związanych                            

z projektem „Gimnazjalista jest w SzOKu” pracownikom Wydziału Edukacji, Turystyki i Sportu. 

10. Przygotowanie korekty wniosku o płatność wraz z wyjaśnieniami dla projektu „Gimnazjalista 

jest  w SzOKu” za okres od 01.09.2015r. do 30.09.2015r. 

11. Zatwierdzenie przez Urząd Marszałkowski wniosku o płatność za okres od 01.07.2015r.                         

do  31.08.2015r. w ramach projektu „Gimnazjalista jest w SzOKu”. 

12. Kontakt z Urzędem Marszałkowskim w sprawie projektów: „Gimnazjalista jest w SzOKu”                      

oraz „Wykorzystaj swoją szansę”. Prowadzenie korespondencji z Instytucją Pośredniczącą                              

w sprawie w/w projektów. 

13. Opracowanie wniosku o zorganizowanie konkursu, regulaminu i wzoru umowy dla zwycięzcy 

konkursu, którego nagrodą jest przystąpienie do negocjacji z wolnej ręki autora wybranej 

pracy konkursowej, rozumianej jako koncepcja założeń merytorycznych                                       

oraz metodologicznych na  potrzeby opracowania dokumentu pod nazwą: Strategii rozwoju 

obszaru funkcjonalnego Biały Śląsk w latach od 2015 do 2022. Określenie czynników i analizy 

strategicznej, wizji, priorytetów i celów rozwoju oraz zbioru przedsięwzięć rozwojowych                 

dla analizowanego obszaru  funkcjonalnego. 

14. Organizacja w dniu 5 listopada 2015r. posiedzenia Sądu konkursowego w celu omówienia                     

i zatwierdzenia Regulaminu konkursu na Opracowanie koncepcji założeń  merytoryczno -

 metodologicznych na potrzeby dokumentu pt.: Strategia rozwoju obszaru  funkcjonalnego 

Biały Śląsk w latach od 2015 do 2022. Określenie czynników i analizy strategicznej, wizji, 

priorytetów i celów rozwoju oraz zbioru przedsięwzięć rozwojowych dla analizowanego 

obszaru funkcjonalnego. 

15. Kontakt z sygnatariuszami w sprawie Deklaracji „Biały Śląsk”.   

16. Organizacja spotkania przedsiębiorstw z Grupy Kapitałowej Kopex w celu nawiązania 

współpracy oraz wypracowania dobrych praktyk w obszarze współdziałania pomiędzy 

jednostkami samorządu terytorialnego, instytucjami otoczenia biznesu i przedsiębiorcami               

na rzecz rozwoju i przyciągania inwestycji w dniu 4 listopada 2015r. godz. 11:00. 

 
Biuro Promocji Miasta: 

1. Promocja Gminy podczas Jubileuszu 70 – lecia Wydziału Elektrycznego na Politechnice 

Śląskiej w Gliwicach  w dniach 29 – 30 październik 2015 r. 

2. Kontynuacja współpracy z Gminą Bytom w celu wspólnego wydania drukiem publikacji                
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pn. „Świat przyrody Srebrnej Góry – Bytom i Tarnowskie Góry”. 

3. Udział i promocja Gminy w „Turnieju Miast 2015”. W okresie od 19.10.2015 do 18.11.2015 

odbywa się prezentacja miasta w mediach ogólnopolskich i działania reklamowe prowadzone                       

przez serwis Onet i Zumi.   

4. Prace nad realizacją zamówień na kalendarze dla potrzeb Urzędu Miejskiego na rok 2016.                  

(kalendarz do planowania spotkań, kalendarze trójdzielne, kalendarze 13 stronnicowe, 

kalendarze z grafiką kościoła św. Marcina w Starych Tarnowicach).   

5. Promocja Gminy Tarnowskie Góry w dniach 22 – 25 październik 2015 r. w zaprzyjaźnionym 

mieście partnerskim tj. Bekescsaba – na Węgrzech podczas święta kiełbasy. 

6. Obsługa medialna Urzędu Miejskiego prasa: „Gwarek”, „Dziennik Zachodni”; radio: „Radio 

Piekary”, „Radio Katowice”; internet: NaszeMiasto.pl., TG Stacja.  

7. Realizacja zamówienia na identyfikatory imienne dla pracowników Urzędu Miejskiego                                  

w  Tarnowskich Górach.  

8. Złożenie zamówienia na kartki z okazji świąt  Bożego Narodzenia 2015.  

9. Złożenie zamówienia na metalowe przypinki z herbem Tarnowskich Gór. 

10. Złożenie zamówienia na wykonanie 2 rodzajów banerów mających na celu prezentację 

sprzedaży nieruchomości położonych w Tarnowskich Górach - współpraca z Wydziałem 

Gospodarki Nieruchomościami.    

11. Kontynuacja działań w ramach programu „Rodzina 5+”.  

 Pozyskiwanie partnerów Programu. 

 Wydawanie i weryfikacja wniosków złożonych przez rodziny w Urzędzie Miejskim. 

 Wydawanie kart uczestnikom Programu.  

12. Kontynuacja działań w ramach ogólnopolskiego programu Karta Dużej Rodziny, dającego 

prawo do zniżek w obiektach sportowych, muzeach czy komunikacji publicznej w Polsce. 

Karta wydawana jest bez żadnych opłat i bez względu na osiągane w rodzinie dochody.                

Do dnia  17.11.2015 wydano 1 432 karty. 

13. Przygotowywanie projektów i wydruk dyplomów, plakatów, ulotek, zaproszeń na potrzeby 

 Urzędu Miejskiego oraz organizacji pozarządowych.  

14. Przygotowywanie i wydawanie materiałów promujących Gminę Tarnowskie Góry                                           

na indywidualne wnioski mieszkańców Gminy oraz różnych instytucji wpływające do Urzędu 

Miejskiego w Tarnowskich Górach. 

15. Bieżąca obsługa Punktu Informacji o Mieście. Udzielanie informacji zainteresowanym osobom, 

 w tym m. in. mieszkańcom Gminy, turystom krajowym i zagranicznym, wydawanie materiałów 

informacyjnych o mieście i regionie.  

16. Obsługa i redagowanie strony internetowej Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach.  

17. Udostępnienie ankiet konsultacyjnych mających na celu zaplanowanie działań prowadzących                

do zwiększenia atrakcyjności ścisłego centrum miasta oraz stworzenia warunków dla rozwoju 

przedsiębiorczości oraz poprawy jakości życia wszystkich mieszkańców miasta.  
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Biuro Zamówień Publicznych: 

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego. 

1. wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone w przepisach wydanych na podstawie art. 

11 ust. 8 ustawy Pzp (207.000 Euro – dla dostaw i usług oraz 5.186.000 Euro – dla robót 

budowlanych) na: 

 Budowę schroniska dla bezdomnych zwierząt na terenie Gminy Tarnowskie Góry – etap I; 

 Wykonanie usługi w zakresie leśnictwa na powierzchni leśnej przy ul. Polarnej                    

w Tarnowskich Górach; 

 Świadczenie usług pocztowych dla Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach; 

 Oświetlenie dekoracyjne miasta Tarnowskie Góry na lata 2015-2018. 

2. wartości zamówienia równej lub większej niż kwoty określone w przepisach wydanych                            

na  podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (207.000 Euro – dla dostaw i usług oraz 5.186.000 

Euro – dla robót budowlanych) na: 

 Budowę kanalizacji sanitarnej w Tarnowskich Górach – dzielnica Pniowiec. 

 

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego. 

1. wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone w przepisach wydanych na podstawie art. 

11 ust. 8 ustawy Pzp (207.000 Euro – dla dostaw i usług oraz 5.186.000 Euro – dla robót 

budowlanych) na: 

 Remont posadzki garażu oraz wymiana nawierzchni podjazdu budynku OSP w Strzybnicy, 

Tarnowskie Góry, ul. Kościelna 85; 

 Rozbudowę cmentarza komunalnego w Tarnowskich Górach etap IV – rozbudowa 

istniejącego oświetlenia cmentarza; 

 Wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych pomników przyrody na terenie Gminy Tarnowskie 

Góry; 

 Budowę kanalizacji sanitarnej przy ul. Klonowej w Tarnowskich Górach. 

2. wartości zamówienia równej lub większej niż kwoty określone w przepisach wydanych                         

na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (207.000 Euro – dla dostaw i usług oraz 5.186.000 

Euro – dla robót budowlanych) na: 

 Nie zostało zakończone żadne postępowanie o wartości zamówienia równej lub większej 

niż kwoty określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp. 

 

Wydział Ochrony Środowiska: 

1. W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów: 

 wydano 43 decyzje zezwalające na usunięcie drzew i krzewów z terenu nieruchomości, 

 wszczęto 20 postępowań w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów, 
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 przesłano do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Katowicach projekt decyzji                            

na usunięcie drzew rosnących w pasie drogowym drogi powiatowej w Tarnowskich Górach                   

przy ul. Waliski.  

2. W zakresie utrzymania terenów zielonych wraz z infrastrukturą. 

a. w ramach zawartej umowy na bieżące utrzymanie Parku w Reptach: 

 prowadzono planowane wycinki drzew oraz usuwanie drzew połamanych podczas 

silnych wiatrów wraz z wyrobem drewna,  

 posadzono 14szt. drzew liściastych, 

 prowadzone są prace pielęgnacyjne 34szt. drzew rosnących wzdłuż alejek parkowych, 

 prowadzono bieżące prace pielęgnacyjno-porządkowe na terenie Parku w Reptach,              

w tym m.in. wykaszanie trawy i chwastów wzdłuż alejek parkowych, uzupełnienie 

asfaltem różnego rodzaju zagłębień w alejkach parkowych oraz prowadzono 

wygrabianie liści spod drzew kasztanowców; 

b. w ramach zawartej umowy na bieżące utrzymanie zieleni niskiej: 

 Rozpoczęto  jesienne prace  pielęgnacyjno – porządkowe w parkach, na skwerach                       

i zieleńcach, w tym: wygrabianie liści, likwidację  kwietników ziemnych oraz letnich 

nasadzeń w pojemnikach. 

 Dokonano nasadzeń roślin cebulowych na kwietnikach miejskich  w ilości 3630szt.                 

oraz jesiennych nasadzeń roślin sezonowych  w ilości 1700 szt.. 

 Wykonano jesienne nasadzenia drzew i krzewów ozdobnych na skwerach zieleńcach                

i w pasach drogowych dróg miejskich w ilości 132szt. drzew i 96szt. krzewów i krzewinek. 

 Prowadzono cięcia pielęgnacyjne drzew w pasach drogowych dróg miejskich,                        

m.in. ul. Klonowa i  9-go Maja. 

3. W ramach przyznanych dotacji WFOŚiGW w Katowicach: 

 na Ochronę alei lipowej przy ul. Lipowej – posadzono 8szt. drzew lip drobnolistnych, 

 na Ochronę pomników przyrody – prowadzone są prace pielęgnacyjne  41 szt. Pomników 

przyrody zlokalizowanych w dzielnicach Rybna i Pniowiec, 

 na Druk publikacji – zadanie realizowane wspólnie z Bytomiem – zamknięto skład i trwa 

drukowanie książek pt. Świat przyrody Srebrnej Góry – Bytom i Tarnowskie Góry”. 

 Przygotowano i złożono wniosek o dofinansowanie z WFOŚiGW w Katowicach na prace           

w Parku w Reptach w zakresie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na 34 szt. 

drzew, posadzenia 15 szt. drzew oraz wycinki 105 szt. drzew złamanych w czasie silnych 

wiatrów – wnioskowana kwota dofinansowania 8.901,00 zł stanowiąca 45,5% wartości 

całego zadania. 

4. W zakresie edukacji ekologicznej: 

 Wydano drugi w 2015r. numer Eko-Gazetki. 

 30.10.2015r. na skwerze przed budynkiem Urzędu Miejskiego przy ul. Sienkiewicza z okazji 

Tarnogórskiego Święta Drzewa, Burmistrz Miasta posadził drzewo (gat. magnolia). 
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Każdemu uczestnikowi akcji, który przyniósł paczkę makulatury, zużyty telefon komórkowy 

lub zużyte baterie wydawano sadzonkę drzewa lub krzewu. Rozdano ponad 250 szt. 

sadzonek. 

5. W zakresie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach: 

 Wszczęto postępowanie na wniosek FSRiLG „FASER” S.A. dla przedsięwzięcia 

polegającego na adaptacji pustego pomieszczenia hali produkcyjnej na miejsce zbierania               

i przetwarzania odpadów w postaci zużytych, po badaniach, przeterminowanych wyrobów 

“FASER” S.A. przy ul. Nakielskiej 42/44  w Tarnowskich Górach. 

6. W zakresie udzielania osobom fizycznym dotacji celowej do wykonania termomodernizacji        

budynków mieszkalnych jednorodzinnych: 

 Podpisywanie aneksów do umów trójstronnych pomiędzy Operatorem, Inwestorem 

a Wykonawcą na wykonanie prac termomodernizacyjnych w budynkach, które pozytywnie 

przeszły weryfikację prowadzoną przez Operatora i Inspektora Nadzoru. 

 Wypłacono kolejne dotacje do termomodernizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych. 

 W ramach opracowywanego Programu Ograniczenia Niskiej Emisji w dniach od 26 

października do 16 listopada przeprowadzono konsultacje społeczne. Nie wpłynęły żadne 

uwagi i wnioski do projektu Programu.  

7. Pozostała działalność Wydziału: 

 W trakcie rozpatrywania jest siedem wniosków o udzielenie dotacji do budowy przyłączy 

kanalizacyjnych i studzienek przyłączeniowych oraz 2 wnioski o udzielanie dotacji                                              

do unieszkodliwiania azbestu. 

 Udzielono i rozliczono 1 dotację do budowy przyłącza kanalizacyjnego i studzienki 

przyłączeniowej. 

 Udzielono 1 dotację do unieszkodliwiania azbestu. 

 Wykonano i odebrano naprawę nawierzchni na miejskim placu zabaw 

przy Sienkiewicza/Sobieskiego w Tarnowskich Górach. 

 Śląski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Katowicach – Biuro Terenowe w Gliwicach  

przeprowadza regulację cieku Stoła w km 14+539 – 21+593. 

 Miejska Spółka Wodna przeprowadziła dodatkowe czyszczenia rowów odprowadzających 

wody opadowe po wylotach gminnych kanalizacji. 

 Wraz z przedstawicielami Śląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych Biuro 

Terenowe Gliwice przeprowadzono jesienny przegląd koryt cieków.  

 Przyjęto 4 interwencje w sprawie bezdomnych zwierząt, w tym wyłapano i umieszczono                                       

w schronisku 4 bezdomne psy. 

 Otrzymano dotację celową na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego, którą przekazano producentom rolnych. 

 W związku z powziętą od Pana Andrzeja Makowskiego informacją o zaprzestaniu pełnienia 

funkcji Likwidatora Zakładów Chemicznych „Tarnowskie Góry” w Tarnowskich Górach                 
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w likwidacji zwrócono się do Wojewody Śląskiego  o wyznaczenie nowego reprezentanta 

podmiotu. 

 

Wydział Architektury: 

1. Zestawienie wniosków, które wpłynęły do Wydziału Architektury w poszczególnych sprawach: 

W okresie od 20.10.2015 roku do 17.11.2015 roku do Wydziału Architektury wpłynęło w sumie 

109 wniosków. W tym czasie przede wszystkim:  

 wydano 20 zaświadczeń o przeznaczeniu terenu w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, 24 wypisy i wyrysy z planu oraz 31 informacji o terenie, 

 wydano 15 opinii, 

 wpłynęło 17 aktów notarialnych, 

 wydano 2 decyzje o warunkach zabudowy oraz 5 decyzji  umorzeniowych w sprawie renty 

planistycznej. 

2. Załatwianie spraw bieżących: 

 Wnioski w sprawie uzyskania zaświadczenia o przeznaczeniu terenu w miejscowym planie     

 zagospodarowania przestrzennego, wypisy i wyrysy z planu oraz informacje o terenie 

załatwiane są na bieżąco. 

 W toku postępowania znajduje się obecnie 80 spraw, w tym 57 spraw z zakresu naliczenia 

renty planistycznej. 

 Bieżąca obsługa petentów w zakresie udzielania informacji dotyczących zagospodarowania 

przestrzennego. 

3. Sprawy dodatkowe: 

 Wydawanie opinii o możliwości podziału, zbycia lub wydzierżawienia działek na prośbę 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

 Udzielanie informacji z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na prośbę 

Wydziału  Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami                          

oraz dla Starostwa Powiatowego. 

 Odszukiwanie dokumentacji archiwalnej dotyczącej wydanych przez tutejszy organ 

archiwalnych pozwoleń na budowę. 

 Wydawanie opinii o przeznaczeniu działek dla Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego. 

 

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki: 

1. Realizacja umów w sprawie przyznania stypendium sportowego Burmistrza Miasta Tarnowskie 

Góry za osiągnięte wyniki sportowe /przelew za miesiąc listopad 2015 r./ 

2. Realizacja umów w sprawie przyznania [w trybie przepisów ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.                    

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie oraz ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r.                               

o  sporcie i Uchwały Nr X/126/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 maja 2011 
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r. w sprawie finansowego wspierania rozwoju sportu w Tarnowskich Górach oraz określenia 

warunków i trybu udzielania dotacji podmiotom niezaliczanym do sektora finansów 

publicznych]  dotacji celowej tarnogórskim klubom sportowym: 

 przyjmowanie cząstkowych sprawozdań finansowych z realizacji dotowanego zadania; 

 wypłata kolejnych transz dotacji.   

3. Nabór i wstępna analiza wniosków o udzielenie wsparcia finansowego dla rozwoju sportu                            

w Tarnowskich Górach, składanych na podstawie ustawy o sporcie oraz Uchwały                                       

Nr  X/126/2011Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 maja 2011 r. w sprawie 

finansowego wspierania rozwoju sportu w Tarnowskich Górach oraz określenia warunków                 

i trybu udzielania dotacji podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych. 

4. Nabór i wstępna analiza wniosków o stypendium sportowe Burmistrza Miasta składanych                        

na podstawie Uchwały Nr XXVI/321/2012 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 27 

czerwca 2012 r. w sprawie ustanowienia stypendiów sportowych oraz wyróżnień i nagród 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry za osiągnięte wyniki sportowe. 

5. Prowadzenie postępowania w sprawie wyłonienia kandydatur spośród tarnogórskich 

zawodników do stypendium sportowego ,,Veolia 2015” (w ramach VII edycji Akademii Talentów 

Veolii –  dawniej Dalkii). 

6. Prowadzenie I i II etapu postępowań egzekucyjnych w sprawie zwrotu dotacji celowych,  

nierozliczonych przez Ludowy Klub Sportowy „Tarnowiczanka”, Klub Sportowy „Strzybnica”,                       

a  także Integracyjny Klub Szachowy „Tęcza”.  

7. Współorganizacja  XX Spartakiady Dzielnic – współorganizacja  zawodów w  szachach, tenisie 

stołowym, piłce nożnej oraz w siatkówce (zlecenia, zamówienia). 

8. Współtworzenie strony internetowej miasta w zakresie spraw właściwych dla sportu   

[aktualności dotyczące najważniejszych imprez sportowych]. 

9. Przygotowanie zleceń i zamówień dla Rad Dzielnic. 

10. Przygotowanie decyzji dot. zwrotu kosztów kształcenia pracowników młodocianych. 

11. Koordynacja konkursów „ Zebry, kaski i odblaski” oraz „XXI edycji konkursu papieskiego”. 

12. Realizacja programu „Gimnazjalista jest w szoku”. 

13. Przygotowanie wniosku dot. realizacji „Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa”. 

14. Przygotowanie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2014/2015. 

15. Realizacja zadania dot. dowożenia uczniów niepełnosprawnych do szkół i placówek 

oświatowych. 

16. Wdrożenie nowego arkusza organizacyjnego. 

17. Przygotowanie list wypłat dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych dot. zwrotu za podręczniki                       

w ramach rządowego programu Wyprawka szkolna. 

18. Analizowanie wniosków dot. przyznania stypendiów szkolnych. 

19. Sporządzanie decyzji dot. stypendiów szkolnych. 

20. Przeprowadzenie kontroli dotyczącej zgodności liczby dzieci wykazywanej przez placówkę                     
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w comiesięcznej informacji, co do stanu faktycznego, jak również kontroli poddane zostały 

dokumenty finansowo-księgowe (faktury, rachunki) w Niepublicznym Przedszkolu "Bajkowy 

Zameczek" oraz Niepublicznym Przedszkolu Językowym "Future". 

21. Przygotowanie polecenia przelewów dot. zwrotu kosztów wynikających z rozliczenia 

nauczania religii Kościoła Zielonoświątkowego. 

22. Sporządzenie poleceń przelewów dotyczących zwrotu kosztów dotacji za dzieci uczęszczające 

do niepublicznego/publicznego przedszkola lub punktu przedszkolnego na terenie innych 

gmin, a będące mieszkańcami gminy Tarnowskie Góry. Przelewy dla następujących 

miast/gmin: Lubliniec, Radzionków, Miasteczko Śląskie oraz Tworóg. 

23. Wspólpraca z Radą Dzielnicy Rybna. 

24. Podpisanie Umowy z Wojewodą Śląskim w sprawie realizacji Rządowego programu 

wspierania w 2015r. Pn: "Książki Naszych Marzeń" oraz współpraca ze Szkołami w tym 

zakresie. 

25. Wyliczenie planowanych kosztów związanych z przygotowaniem porozumień wsprawie 

pokrycia kosztów nauczania religii Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego oraz Kościoła. 

 
Biuro Kultury: 

1. Organizacja koncertu finałowego cyklu XII Tarnogórskie Wieczory Muzyki Organowej                                

i Kameralnej (24.10.2015). 

2. Organizacja  XIV Sympozjum Tarnogórskiego (24-26.10.2015). 

3. Składanie kwiatów i zniczy w miejscach pamięci z okazji Wszystkich Świętych (30.10.2015). 

4. Organizacja obchodów 600-lecia parafii św. Marcina, w tym organizacja koncertu zespołu 

Coloriage z Marcinem Wyrostkiem w dniu 8.11.2015. 

5. Prowadzenie spraw związanych z wyróżnianiem osób szczególnie zasłużonych dla miasta. 

6. Organizacja obchodów Święta Niepodległości 11 Listopada (10-11.11.2015). 

7. Prowadzenie spraw  związanych z organizacją imprezy plenerowej pn. Tarnogórzanie 

śpiewają kolędy. 

8. Realizacja rozstrzygnięć otwartego konkursu ofert na wspieranie zadań publicznych                                         

w zakresie kultury w roku 2015, w tym: 

 opracowywanie  umów, 

 nadzór nad realizacją  wspieranych projektów, 

 kontrola sprawozdań z wykonania zadania. 

9. Przygotowywanie niezbędnej dokumentacji w związku z organizacją imprez: przygotowanie 

wniosków o wyrażenie zgody na udzielenie zamówień publicznych, zleceń, umów                                        

oraz opracowywanie faktur w zakresie działania rad dzielnic,  Biura Kultury oraz Pełnomocnika 

Burmistrza Miasta ds. Współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

10. Prowadzenie spraw z zakresu działania Pełnomocnika Burmistrza Miasta ds. Współpracy                          

z organizacjami pozarządowymi, w tym: 
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 prowadzenie spraw związanych z realizacją projektu „Od partnerstwa do kooperacji”, 

 organizacja spotkań z organizacjami pozarządowymi działającymi na rzecz osób starszych 

z okazji Dnia Seniora, 

 bieżąca współpraca z NGO. 

11. Bieżąca obsługa klientów. 

 

Wydział Finansowy: 

1. Zgodnie ze sprawozdaniami budżetowymi w okresie od 01.10. do 31.10.2015r. wykonano 

dochody na kwotę 12.781 tys. zł oraz wydatki w kwocie 17.257 tys. zł. 

2. Sporządzono 2 projekty Uchwał Rady Miejskiej i 25 Zarządzeń Burmistrza Miasta w sprawie 

zmiany budżetu miasta oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

3. Opracowano Projekt budżetu miasta Tarnowskie Góry na 2016 roku oraz Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry. 

4. Wystawiano upomnienia – 425 szt. 

5. Wystawiano tytuły wykonawcze - 36 szt. 

6. Przyjęto wpłaty w kasie podatkowej – na ogólną kwotę  310.000 zł. 

7. Przyjęto wpłaty z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na ogólną kwotę 

85.497,59 zł. 

8. Wystawiano wezwania do zapłaty opłaty za wieczyste użytkowanie gruntów - 48 szt. 

9. Wystawiano postanowienia o zaliczaniu wpłat - 17 szt. 

10. Wystawiono wezwania dot. uiszczenia opłaty skarbowej - 7 szt. 

11. Wydawano decyzje określające zwrot opłaty skarbowej, decyzje o nadpłacie, postanowienia 

 o pozostawieniu pisma bez rozpatrzenia oraz wezwania do usunięcia braków w związku  

      ze złożonym pismami o zwrot opłaty skarbowej – 7 szt. 

12. Wydawano postanowienia oraz wezwania w sprawach podatkowych –  230 szt. 

13. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku rolnym              

oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 280 szt.  

14. Dokonano analizy wniosków uznaniowych – 4 podań oraz wydano decyzje w sprawie 

umorzenia,  rozłożenia na raty oraz odroczenia terminu płatności podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego  oraz podatku od spadków i darowizn dla osób prawnych i fizycznych. 

15. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i o udzielonej pomocy de minimis - 6 szt. 

16. Przeprowadzono 16 kontroli podatkowych. 

17. Sporządzono sprawozdania budżetowe za miesiąc październik 2015, jednostkowe                       

oraz zbiorcze z wykonania dochodów - Rb 27S. 

18. Sporządzono sprawozdania budżetowe za miesiąc październik 2015, jednostkowe                      

oraz zbiorcze z wykonania wydatków - Rb 28S. 

19. W okresie od 20.10.2015 r. do 17.11.2015 r. dotacje przekazane na instytucje kultury  wyniosły  

316.518,00 zł. 
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Urząd Stanu Cywilnego i Spraw Obywatelskich: 

Urząd Stanu Cywilnego 

1. Opracowane i wydane dokumenty: 

 zarejestrowano 86 noworodków, 

 zarejestrowano 85 zgonów,  

 udzielono 8 małżeństw cywilnych,  

 zarejestrowano 10 małżeństw konkordatowych, 

 transkrybowano 8 aktów urodzeń, małżeństw, zgonów sporządzonych za granicą, 

 wpisano do aktów stanu cywilnego 1 orzeczenie o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód,  

 wydano 4 decyzje z zakresu stanu cywilnego, 

 przyjęto 13 oświadczeń o uznaniu ojcostwa dziecka, 

 wydano 13  zaświadczeń stwierdzających brak okoliczności do zawarcia małżeństwa, 

 przyjęto 16 zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa, 

 przyjęto 754 podania o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego, 

 odnotowano w aktach stanu cywilnego 292 zawiadomień z innych USC dotyczących 

zawarcia małżeństwa, zgonu i rozwiązania małżeństwa, 

 zameldowano 86  noworodków urodzonych w Tarnowskich Górach, 

 zmigrowano 754  akty -  urodzenia, małżeństwa, zgony do Bazy Usług Stanu Cywilnego. 

Sprawy Obywatelskie 

1. Opracowane i wydane dokumenty: 

 wszczęto 8 postępowań w sprawach meldunkowych, 

 wydano ogółem 28 decyzji, w tym 16 w sprawach  dot.  powszechnego obowiązku obrony 

RP,  11 w sprawach meldunkowych i 1 w sprawie wpisu do rejestru wyborców, 

 przyjęto 629 wniosków o wydanie dowodu osobistego, 

 wydano z produkcji 601 dowodów osobistych, 

 objęto 3 osoby pomocą w sprawach załatwienia dowodu osobistego mieszkańców, 

 przyjęto 57 zgłoszeń o zmianach pobytu czasowego, 174 zgłoszenia o zmianach miejsca 

pobytu stałego, 

 wydano 109 zaświadczeń w oparciu o przepisy ustawy o ewidencji ludności i dowodach 

osobistych, 

 przyjęto 109 wniosków o udostępnienie danych osobowych. 

 

Biuro Audytu i Kontroli: 

Trwają czynności kontrolne: 

1.  w Towarzystwie Sportowym „GWAREK” Tarnowskie Góry, w zakresie: 

 prawidłowości wykorzystania i rozliczenia dotacji, 

 sposobu prowadzenia wydzielonej dokumentacji finansowo-księgowej dla udzielonej dotacji 
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stosownie do przepisów ustawy z dnia 24.04.2003r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie oraz ustawy z dnia 29.09.1994r. o rachunkowości; 

2. w Urzędzie Miejskim w Tarnowskich Górach – Wydziale Ochrony Środowiska, w zakresie: 

 utrzymywania i urządzania terenów zieleni miejskiej wraz z przynależną infrastrukturą                    

i małą architekturą, 

 realizacji i propagowania edukacji ekologicznej i działań proekologicznych. 

 

Wydział Zarządzania Kryzysowego: 

1. W zakresie obrony cywilnej:  

 przeprowadzono kontrolę problemową realizacji zadań obrony cywilnej w Urzędzie 

Skarbowym w Tarnowskich Górach, 

 wszczęto procedurę aktualizacji planu ochrony zabytków,  

 prowadzono konsultacje z pracownikami merytorycznymi podmiotów gospodarczych                   

w zakresie przygotowania dokumentacji do planowanych ćwiczeń z zakresu powszechnej 

samoobrony i wybranych zagadnień zarządzania kryzysowego,  

 na bieżąco realizowano przedmiotowe zadania zgodnie z „Wytycznymi Burmistrza – Szefa 

Obrony Cywilnej Miasta Tarnowskie Góry w sprawie realizacji zadań, w zakresie obrony 

cywilnej i zarządzania kryzysowego   w Tarnowskich Górach w 2015 roku”. 

2. W  zakresie spraw obronnych: 

 uzgodniono, z  Dyrektorem Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Śl. UW., 

dokumentację do przeprowadzenia w Urzędzie Miejskim gminnego jednoszczeblowego 

ćwiczenia 

 obronnego pk. „DYSLOKACJA-2015” i zrealizowano to ćwiczenie, 

przeprowadzono aktualizację dokumentacji Stałego Dyżuru Burmistrza Miasta, 

 trwa proces opracowania znowelizowanej dokumentacji do prowadzenia akcji kurierskiej                            

w Urzędzie Miejskim,  

 na bieżąco realizowano zadania obronne zgodnie z „Planem realizacji zadań z zakresu 

przygotowań obronnych państwa przez komórki i jednostki organizacyjne  Urzędu 

Miejskiego w Tarnowskich Górach w 2015r.”  

3. W  ramach zarządzania kryzysowego:  

 monitorowano i analizowano  zagrożenia występujące na terenie miasta: warunki 

atmosferyczne – silna mgła, silny wiatr, 

 opracowanie i przygotowanie dokumentacji do ćwiczenia z zakresu zarządzania 

kryzysowego, 

 przygotowanie umowy z Komendą Wojewódzką Policji na przekazanie środków 

finansowych z przeznaczeniem na pokrycie kosztów zakupu pojazdu służbowego                    

dla Komendy Powiatowej Policji w Tarnowskich Górach, 

 Gminny Zespół Zarządzania Kryzysowego:  
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 udział w spotkaniu Śląskiej Platforma przeciw Nienawiści, 

 posiedzenie Zespołu z udziałem służb powiatowych w związku z uruchomieniem  „Akcji 

Zima” w sezonie 2015 / 2016, 

 opracowanie i przesłanie do Starostwa Powiatowego informacji dotyczącej przygotowania 

Gminy do sezonu zimowego; 

 przeprowadzono szkolenie z zakresu ewakuacji II i III stopnia z dyrektorami miejskich 

placówek oświatowych.  

4. W zakresie wykrywanie zagrożeń, ostrzegania i alarmowania ludności: 

 przeprowadzono konserwację instalacji alarmowej powszechnego ostrzegania na terenie 

miasta, 

 rozpoczęto procedurę w zakresie wywozu i utylizacji wybrakowanego sprzętu OC, 

 przeprowadzono kontrolę budowli ochronnej zlokalizowanej przy ul. Styczyńskiego 5, 

 rozpoczęto procedurę na usługę konserwacji instalacji alarmowej powszechnego 

ostrzegania na terenie miasta na 2016 rok. 

5. W zakresie realizacji na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”: 

 współdziałanie z Stowarzyszeniem Trasy Rowerowe przy  realizacji  zadania  publicznego                           

pn. „Zapewnienie bezpieczeństwa publicznego mieszkańców w ruchu rowerowym”, 

 współdziałanie z ZHP Hufcem  Ziemi  Tarnogórskiej przy realizacji zadania publicznego               

z zakresu ratownictwa i ochrony ludności pn. „Edukacja mieszkańców z zakresu pierwszej 

pomocy przed medycznej”. 

6. W zakresie zabezpieczenia logistycznego: 

 przyjmowano i monitorowano zgłoszenia o zgromadzeniach publicznych i imprezach 

lokalnych organizowanych na terenie miasta, 

 wydano decyzję zezwalającą na przeprowadzenie imprezy masowej sportowej                          

pn. „Mistrzostwa Europy Karate Kyokushin/Shinkyokusin Kadetów u16 i Młodzieżowych 

u22”, organizowanej w dniu 27.11.2015r. przez Tarnogórski Klub Sportowy „KARATE”                           

w Tarnowskich Górach,  

 na bieżąco regulowano płatności z tytułu funkcjonowania systemu monitorującego miasto,  

 na bieżąco realizowano przedsięwzięcia mające na celu utrzymanie w gotowości bazy 

materiałowej  w zakresie zadań obronnych, obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego. 

7. W zakresie OSP: 

 na bieżąco prowadzono finansowanie działalności jednostek OSP w tym m.in. opłaty                 

za energię, wodę, gaz, zakupy paliwa, opłaty za telefony, wypłatę ekwiwalentu, 

 prowadzono stałe ewidencje ilości zużytego paliwa, energii elektrycznej, wody, gazu, 

 rozpoczęto procedury zamówień publicznych w zakresie: 

 zakupów paliwa, olejów i smarów w 2016r., 

 uzupełnienia wyposażenia jednostek OSP w niezbędny sprzęt oraz umundurowanie, 
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które uległo zniszczeniu podczas akcji ratowniczo gaśniczych, 

 przeglądu i legalizacji sprzętu ratownictwa drogowego. 

 

Straż Miejska: 

W okresie sprawozdawczym przeprowadzono 195 interwencji, w tym: 

 24 dotyczyło spraw porządkowych 

 171 wykroczeń drogowych, gdzie w 52 przypadkach zastosowano urządzenia blokujące 

koła pojazdów. 

Jednocześnie przyjęto 161 interwencji od mieszkańców, w tym 101 porządkowych, 60 drogowych. 

Interwencje z zakresu spraw porządkowych dotyczyły głównie: 

 spalania odpadów w ogniskach; 

 naruszenia zakazu spożywania alkoholu w miejscach zabronionych; 

 naruszenia zakazu palenia tytoniu w miejscach zabronionych; 

 nieprzestrzegania przez właścicieli psów obowiązków określonych w Regulaminie 

utrzymania czystości i porządku w gminie z zakresu ich trzymania; 

 zanieczyszczania i zaśmiecania miejsc publicznych.  

W przeprowadzonych 195 interwencjach, 189 wyczerpywało znamiona wykroczeń ściganych                          

z urzędu. W wykroczeniach tych: 

 udzielono 98 pouczeń 

 nałożono 91 mandatów karnych (na kwotę 7.700,00 zł) 

Jednocześnie w okresie sprawozdawczym skierowano do Sądu Rejonowego 2 wnioski o ukaranie 

sprawców wykroczeń w ramach Rejestru Spraw o Wykroczenia. Na dzień 17 listopada 

prowadzonych jest 47 postępowań wyjaśniających. 

Ponadto ujawniono na tzw. „gorącym uczynku”: 

 5 przypadków spalania odpadów – głównie roślinnych w ogniskach (art. 191 Ustawy                            

o odpadach) 

 3 przypadki nieprzestrzegania przez właścicieli psów obowiązków określonych                                     

w Regulaminie u.c.p.g. z zakresu ich trzymania w miejscach publicznych (art. 10 ust. 2a 

Ustawy u.c.p.g. w zw. z § 10 Regulaminu u.c.p.g.) 

 2 przypadki zanieczyszczenia dróg publicznych (art. 91 Kodeksu wykroczeń) 

 1 przypadek używania w miejscu publicznym (na Rynku) słów nieprzyzwoitych (art. 141 kw) 

 2 przypadki wyrzucenia butelek po piwie – jeden przypadek miał miejsce w Parku 

Strzeleckim, drugi na ul. Opatowickiej (art. 145 kw). 

 

 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej: 

1. Świadczenia Pomocy Społecznej:  

 zarejestrowano 292 nowe wnioski o pomoc, 
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 wydano 1495 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej, 

 formy udzielonej pomocy: 

 zasiłki stałe – 185 świadczeń, 

 zasiłki okresowe –252 świadczenia, 

 zasiłki celowe – 296 świadczeń, 

w tym  zasiłki celowe specjalne – 80 świadczeń, 

 posiłki przyznane na podst. ustawy o pomocy społecznej- 15 osób 

 w ramach realizacji  programu Pomoc państwa w zakresie dożywiania udzielono:  

 zasiłek celowy na zakup żywności - 145 świadczeń 

 pomoc w formie posiłków w szkołach – 407 dzieci, 

 pomoc w formie posiłków w szkołach (Program osłonowy*) – 26 dzieci 

 wyżywienia w przedszkolach i żłobkach – 139 dzieci, 

 finansowano posiłki dla osób dorosłych– 134 osoby, 

 finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców Domu dla Bezdomnych 

Mężczyzn – 17 osobom 

 finansowano pobyt 67 osobom w domach pomocy społecznej. 

 Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 112 osobom, w tym:  

 72 osoby korzystały z podstawowych usług opiekuńczych,  

 44 osoby miały dostarczane posiłki do domu, 

 22 osoby korzystało ze specjalistycznych usług opiekuńczych, w tym: 

 7 osób w formie zabiegów rehabilitacyjnych, 

 6 osób w formie asystenta osoby niepełnosprawnej,  

 4 osoby z usług logopedy,  

 7 osób z porad psychologa  

 

2. Pomoc w ramach ośrodków wsparcia 

Rodzaj placówki 
Ilość pensjonariuszy w okresie 

sprawozdawczym  

Dzienny Dom Pomocy dla Osób Starszych i Samotnych 60 

Dom dla Bezdomnych Mężczyzn 26 

Zespół Mieszkań Chronionych 49 

Dzienny Dom Pomocy dla Osób Niepełnosprawnych 10 

 

W okresie zimowym w Domu dla Bezdomnych Mężczyzn rozszerzono pomoc o możliwość 

skorzystania z pobytu w Pokoju Niskoprogowej Pomocy Doraźnej w godz. 19:00 – 7:00.  

W okresie sprawozdawczym przebywało w nim rotacyjnie -  14 osób. 
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3. Dodatki mieskzaniowe 

 przyjęto 147 wniosków o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz dodatku 

energetycznego 

 wydano 150 decyzji w sprawie dodatków mieszkaniowych oraz dodatków energetycznych 

 wypłacono 1102 świadczenia na łączną kwotę  181 255,27 zł  

 

dodatki wnioski decyzje świadczenia kwota 

mieszkaniowe 119 142 855 177 639,84 

energetyczne 28 8 247 3 615,43 

Razem 147 150 1 102 181 255,27 

 

4. Dział świadczeń rodzinnych 

 wydano  643 decyzje,  

 wydano 86 zaświadczeń i pism, 

 wypłacono świadczenia na kwotę -  679 472,40zł  

 

 liczba świadczeń liczba rodzin 

Zasiłki rodzinne  
z dodatkami 

2 034 737 

Świadczenia opiekuńcze 1 881 1 772 

 

5. Sekcja funduszu alimentacyjnego 

 wydano 48 decyzji oraz postanowień dotyczących świadczeń z funduszu alimentacyjnego 

oraz dłużników alimentacyjnych. 

 wystosowano 405 pism dotyczących funduszu alimentacyjnego; 

 wypłacono świadczenia na kwotę 141.275,00zł.;  

 przeprowadzono 7 wywiadów alimentacyjnych oraz odebrano 7 oświadczeń majątkowych  

 skierowano 12 wniosków do Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach o zatrzymanie 

prawa jazdy dłużnikom alimentacyjnym; 

 skierowano 12 wniosków do prokuratur rejonowych o ściganie dłużników za przestępstwo 

określone w art. 209 par.1 kodeksu karnego.  

 

6. Zespoły asystentów rodziny 

W okresie sprawozdawczym asystenci rodziny obejmowali swoim wsparciem 35 rodzin. 

Okres współpracy przedstawia się następująco: 

 3 rodziny do 3 miesięcy;  
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 22 rodziny od 3 miesięcy do 12 miesięcy ;  

 10 rodzin powyżej jednego roku. 

Postanowieniem Sądu do współpracy z asystentem zobowiązane zostały 4 rodziny. Nadzorem 

kuratora objętych jest 21 rodzin wspieranych przez asystentów. 

W pieczy zastępczej przebywa 45 dzieci, w tym:  

 10 dzieci w spokrewnionych rodzinach zastępczych; 

 4 dzieci w zawodowych rodzinach zastępczych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego;  

 6 dzieci w zawodowej rodzinie zastępczej;  

 11 dzieci w niezawodowych rodzinach zastępczych; 

 1 dziecko w rodzinnym domu dziecka; 

 13 dzieci w placówkach opiekuńczo – wychowawczych. 

 

Miejski Zarząd Ulic i Mostów: 

1. Zamówienia Publiczne: 

 Zamówienia publiczne powyżej 30 tys. EURO: 

 Wszczęto postępowanie i podpisano umowę w sprawie udzielenia zamówienia 

publicznego na zadanie pn: Budowa chodnika przy ul. Szczęść Boże w Tarnowskich 

Górach – III, IV i V etap 

 Zamówienia publiczne poniżej 30 tys. EURO: 

 Podpisano umowę na zadanie: 

Wykonanie opinii i analizy obejmującej oględziny i ocenę stanu technicznego przepustu 

drogowego na ul. Kościelnej w Tarnowskich Górach wraz z opracowaniem wskazań                     

i wytycznych do dokumentacji projektowej. 

2. Bieżące utrzymanie: 

 Wykonanie remontów cząstkowych masą mineralno-asfaltową nawierzchni jezdni ulic 

gminnych: Zakładowej, Kanałowej, Poczty Gdańskiej, Włoskiej, Szwedzkiej, Hutniczej, 

Lasowickiej, Wolskiego, Królika, Moniuszki, Skrzypczyka, Dymarskiej, Strzybnickiej, 

Szczytowej, Tuwima, Polarnej, Rymera, Dolnej, Opaleniec, Porannej, Radosnej, Strzelców 

Bytomskich, Roździeńskiego, Skośnej, Dolmitów, Strzelniczej, Puszkina, Kościuszkowców, 

Słoneczników, Przedwiośnie, Swobodnej ,Bratków, Fiołków, Targowej, Kopernika, 

Piaskowej. 

 Wykonanie remontu fragmentu chodników: ul. Bończyka, 3-go Maja, 

 Wykonanie nakładki asfaltobetonowej: ul. A. Zawiszy, 

 Naprawa nawierzchni drogi gruntowej: ul. Jemiołowej, 

 Bieżące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach: Piastowskiej, Żwirki i Wigury, 

Tylnej, Stalmacha, Górniczej, Zawiszy, Bałtyckiej, Torowej, PCK, Ligonia, 

Niedziałkowskiego, Wolskiego, E. Plater, Sojki, Topolowej, H. Brodatego, Parkowej, 

Kanałowej, Szopena, Włoskiej, Francuskiej, Skarzyńskiego, Krakowskiej, Osmańczyka, 
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Szymanowskiego, Czołgistów, Śniadeckiego, Długiej, Paderewskiego, Fińskiej, Saperów. 

 Wprowadzone zmiany w organizacji ruchu drogowego: 

 ul. Pustki Leśnictwo – oznakowanie przejazdu kolejowego. 

3. Informacja dotycząca zadań inwestycyjnych i remontowych: 

 Budowa ulic: Hallera, Bystrama, Chmielewskiego – dokumentacja projektowa w trakcie 

realizacji. 

 Budowa ul. Komuny Paryskiej w Tarnowskich Górach - dokumentacja projektowa w trakcie 

realizacji.  

 Budowa ul. Komuny Paryskiej w Tarnowskich Górach II etap- dokumentacja projektowa – 

zadanie zrealizowane. 

 Opracowanie wieloletniego planu budowy i remontu dróg- zadanie w trakcie realizacji. 

 Opracowanie strategii organizacji ruchu drogowego w centrum Tarnowskich Gór - zadanie                         

w trakcie realizacji.               

 Budowa chodnika przy ul. Szczęść Boże w Tarnowskich Górach- zadanie w trakcie 

realizacji. 

4. W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów: 

 prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic, 

 sporządzanie stosownych protokołów, 

 prowadzenie bieżącej korespondencji, 

 przyjmowanie interwencji i skarg mieszkańców, 

 wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych, 

 wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego,  

 wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów. 

 
Wydział Organizacyjny: 

1. W związku z zarządzonymi na dzień 25 października 2015r. wyborami do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, prowadzono na bieżąco 

czynności wyborcze, zgodnie z kalendarzem wyborczym. 

 W dniu 25.10.2015r. na terenie miasta przeprowadzono wybory do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, podczas których frekwencja wyniosła            

54,17 %. 

2. W Urzędzie Miejskim przeprowadzone zostały następujące kontrole zewnętrzne: 

 kontrola NIK Delegatura w Katowicach w dniach 26.10. - do nadal w zakresie 

„Przymusowego kierowania osób uzależnionych od alkoholu na leczenie odwykowe”. 

3. W ramach interwencji przyjęto 2  mieszkańców, których sprawy dotyczyły: 

 dotacji na wybudowanie przyłącza kanalizacyjnego do działki budowlanej; 

 zmiany regulaminu do termomodernizacji domu w zakresie wymiany pieca z węglowego                   

na ekogroszek na nowy piec węglowy.  
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4. Rejestrowano akty prawne wydane przez Burmistrza Miasta. 

5. Realizowano bieżącą obsługę organizacyjną i kadrową Urzędu. 

 

Wydział Administracyjno-Gospodarczy: 

1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych. 

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH poinformował, że na dzień 2 grudnia 2015r. zaplanowano 

spotkanie z Posłami mieszkającymi na terenie Gminy oraz wybranymi z naszego okręgu, mające 

na celu omówienie najważniejszych problemów miasta tj. likwidacji Zakładów Chemicznych, 

rozbudowy dróg oraz torów kolejowych. 

 

Ad. 4 

Kolejnym punktem porządku obrad było przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w dniu 21 

października 2015r. 

 

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił       

do procedury głosowania: 

- protokołu z sesji Rady Miejskiej w dniu 21 października 2015r.: 

 

Głosowanie: 

19 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 Protokół Nr XII/2015 sesji Rady Miejskiej został przyjęty. 

 

Ad. 5 

Kolejnym punktem obrad była informacja o zakresie ochrony, zarządzania oraz przyszłego 

wykorzystania obiektów ujętych we wniosku o wpis tarnogórskich podziemi i naziemnych zabytków 

górniczych na Listę światowego dziedzictwa UNESCO. 

 

Wiceprzewodniczący Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Tarnogórskiej – Zbigniew PAWLAK 

przedstawił informację dotyczącą wniosku o wpis na Listę światowego dziedzictwa UNESCO. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, podziękował za przedstawienie 

informacji oraz zaprosił do zgłaszania się do głosu. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, zapowiedział pomoc ze strony władz miasta w staraniach 

o wpisanie na Listę światowego dziedzictwa UNESCO. Dodał, że na terenie miasta znajdują się 
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również inne obiekty, o które trzeba zadbać, m.in. Park Miejski oraz Park Kunszt.  

 

Przewodniczący Komisji KULTURY I SPORTU – Grzegorz WALOSZCZYK zaprosił 

przedstawicieli Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Tarnogórskiej oraz wszystkich zainteresowanych 

do odwiedzenia Parku Kunszt w dzielnicy Bobrowniki Śląskie – Piekary Rudne. 

 

Wiceprzewodniczący Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Tarnogórskiej – Zbigniew PAWLAK 

podziękował za zaproszenie. Potwierdził konieczność wspólnych działań nad rewitalizacją obiektu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI dodał, że Radni Miejscy dołożą 

wszelkich starań aby proces o przyjęcie wniosku zakończył się sukcesem. 

 

Ad. 6 

Kolejnym punktem porządku obrad było pierwsze czytanie projektu budżetu miasta Tarnowskie 

Góry na 2016 rok. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, przedstawił projekt budżetu miasta Tarnowskie Góry               

na 2016 rok. 

 

Ad. 7 i 8 

Kolejnymi punktami porządku obrad były: projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Tarnowskie Góry oraz projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej  

na 2015 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, poinformował o łącznej debacie             

nad dwoma punktami porządku obrad i oddzielnym głosowaniu. Wobec zgody Burmistrza Miasta     

i braku głosów „przeciw”, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do realizacji porządku obrad. 

 

Z-ca Naczelnika Wydziału Finansowego – Karina TRAWIŃSKA, przedstawiła (łącznie) 

przedmiotowe projekty uchwał wraz z uzasadnieniami i autopoprawką do projektu uchwały            

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2015 rok. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI powiedział, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe projekty uchwał, bez autopoprawki. 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 

– Tomasz NAWRAT, poinformował o wydaniu przez Komisję pozytywnych opinii do obu projektów 
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uchwał. 

 

Dyskusja: 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, 

przystąpił do procedury głosowania projektów uchwał w sprawie: 

 

 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry. 

 

Głosowanie: 

20 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/191/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Tarnowskie Góry. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 zmian w uchwale budżetowej na 2015 rok wraz z autopoprawką. 

 

Głosowanie: 

20 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/192/2015 w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na 2015 rok. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 9 

Kolejnym punktem porządku obrad był Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2016 rok. 

 

Z - ca Naczelnika Wydziału Finansowego – Karina TRAWIŃSKA, przedstawiła przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI powiedział, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 
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– Tomasz NAWRAT, poinformował o wydaniu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu 

uchwały. 

 

Dyskusja: 

 

Radny Janusz ŚNIETKA, zapytał o możliwość obniżenia podatków w związku z deflacją                   

i obniżeniem o 1,2% górnej granicy podatków i opłat lokalnych przez Ministra Finansów? 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH odpowiedział, że przez ostatnie 9 lat podwyżki podatków 

wiązały się z inflacją. W związku ze wzrostem stopnia inflacji o 1 - 2%, przy zaokrągleniu              

do pełnych groszy, w ciągu ubiegłych lat zwiększała się różnica między maksymalną i uchwaloną 

stawką podatków. W tym roku, przy deflacji rzędu 1,2% i pozostawieniu podatków na poziomie          

z roku ubiegłego różnica wciąż nie zostanie zniwelowana. 

Przy braku woli kontynuowania dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz 

OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok. 

 

Głosowanie: 

19 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 1 Radny „wstrzymał się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/193/2015 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2016 rok. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku                   

od nieruchomości. 

 

Z - ca Naczelnika Wydziału Finansowego – Karina TRAWIŃSKA, przedstawiła przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI powiedział, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 

– Tomasz NAWRAT poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe projekty 

uchwał. 
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Dyskusja: 

 

Radny Janusz ŚNIETKA, zapytał ile osób uczestniczyło w konsultacjach w formie elektronicznej,           

a ile w papierowej? 

 

Z - ca Naczelnika Wydziału Finansowego – Karina TRAWIŃSKA odpowiedziała, że informacja      

o konsultacjach udostępniona jest na stronie Biuletynu Informacji Publicznej, jednak nie jest            

to podsumowywane. 

 

Wobec braku dalszych chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz 

OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowanie: 

17 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/194/2015 w sprawie zwolnień w podatku                       

od nieruchomości. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy 

obowiązujących podatników podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, 

określenia warunków i trybu ich składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej          

oraz możliwości składania deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. 

 

Z - ca Naczelnika Wydziału Finansowego – Karina TRAWIŃSKA, przedstawiła przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI powiedział, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 

– Tomasz NAWRAT poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe projekty 

uchwał. 
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Dyskusja: 

 

Radny Józef SIENICKI wypowiedział się na temat problemów z formularzami składanymi drogą 

elektroniczną i nie wniósł uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, zaproponował potraktowanie 

wypowiedzi Radnego jako uwagi porządkowej oraz wobec braku woli kontynuowania dyskusji 

przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy 

obowiązujących podatników podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, 

określenia warunków i trybu ich składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej          

oraz możliwości składania deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. 

 

Głosowanie: 

20 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/195/2015 w sprawie określenia wzorów formularzy 

obowiązujących podatników podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku 

leśnego, określenia warunków i trybu ich składania za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej oraz możliwości składania deklaracji na podatek od środków transportowych 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. 

 

Z - ca Naczelnika Wydziału Finansowego – Karina TRAWIŃSKA, przedstawiła przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI powiedział, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 

– Tomasz NAWRAT poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe projekty 

uchwał. 
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Wobec brak wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił           

do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku         

od środków transportowych. 

 

Głosowanie: 

18 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/196/2015 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryf                        

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla miasta Tarnowskie 

Góry na okres od dnia 1 stycznia 2016r. do dnia 31 grudnia 2016r.” 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Miejskiej – Antoni ZIENTKOWSKI, przedstawił przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 

– Tomasz NAWRAT poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Dyskusja: 

 

Radny Andrzej KOMENDERSKI powiedział, że stawki za ścieki są wysokie i zaproponował 

rozważenie dopłat dla mieszkańców. Dodał, że ceny za wodę i ścieki na terenie miasta są na tyle 

wysokie, iż Tarnowskie Góry zajmują drugie miejsce w województwie pod względem wysokości 

opłat za wodę i pierwsze jeśli chodzi o opłatę za ścieki. Kontynuując powiedział, że w innym 

zestawieniu opracowanym przez Izbę Gospodarki Wodociągowej obejmującym 473 miasta             

w Polsce, Tarnowskie Góry znajdują się na 21 miejscu jeśli chodzi o wysokość opłat za wodę          

i na 38 pod względem opłat za ścieki. Nadmienił, że oddanie do użytku kolejnych fragmentów sieci 

wodociągowej oraz przepompowni, będzie za sobą niosło wzrost opłat w kolejnych latach. Radny, 

powiedział, że w województwie śląskim są 3 miasta, które wprowadziły dopłaty do ścieków. 

Kontynuował mówiąc o opłacie abonamentowej, która łącznie dla wszystkich mieszkańców miasta 

wynosi 1 372 209 zł za wodę i 747 284 zł za ścieki. Na zakończenie poddał pod rozważenie 
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zarezerwowanie środków na pokrycie dopłat do ścieków w budżecie miasta na 2017 rok. 

 

Radny Janusz ŚNIETKA, zadał następujące pytania: 

 czy Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Tarnowskich Górach 

zrealizowało zapowiadane działania kreatywne, tj. utworzenie nowego ujęcia wody pitnej? 

 czy podwyżka cen planowana na 2016 rok jest jednorazowa?  

 ile PWiK wydało na inwestycje towarzyszące budowie Fazy II? 

 czy wysokie ceny za wodę i ścieki wynikają ze strat wody? 

 jakie inwestycje ekologiczne wykonało PWiK na terenie Gminy w ostatnim roku? 

 czy w 2015 roku zanotowano spadek konsumpcji wody na terenie Gminy? 

 ile wody PWiK obecnie kupuje od Górnośląskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów S.A.  

- 2 lata temu było to 60%, czy obecnie udział ten się zmniejszył?  

 czy PWiK planuje skonsolidowany zakup wody z innymi gminami? Radny zauważył,                  

że takie rozwiązanie mogłoby obniżyć koszty zakupu? 

Następnie poprosił o porównanie planowanych na 2016 rok cen za wodę i ścieki z cenami z roku 

2007. Odwołał się również do rozmowy z Burmistrzem Miasta – Arkadiuszem Czechem w 2013 

roku, kiedy to Burmistrz mówił o powołaniu zespołu, który miał zająć się rozważeniem możliwości 

przyznania dopłat do wody dla najbiedniejszych mieszkańców Gminy. Zapytał o efekty pracy tego 

zespołu? Na zakończenie wyraził obawę, że: „(…) dalszy wzrost cen wody i ścieków może 

napotkać na sprzeciw - barierę społeczną (…) dalsza podwyżka (…) powinna spowodować 

referendum za odwołaniem Rady i Burmistrza”. 

 

Radny Dariusz WARDA, poprosił o przypomnienie jakie konsekwencje poniesie Miasto                 

w przypadku niezatwierdzenia przez Radę Miejską nowych taryf oraz jak wyglądają następujące 

później procedury? 

 

Radny Stefan ZIENTKOWSKI, mówił o pozytywnych aspektach wybudowania sieci kanalizacyjnej 

w mieście. Wyjaśnił, że podwyżka cen wiąże się z rozbudową infrastruktury technicznej,                     

co powoduje zwiększenie opłat eksploatacyjnych. 

 

W nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Andrzeja KOMENDERSKIEGO, Radny Franciszek 

NOWAK, potwierdził konieczność zmiany sposobu zatwierdzania taryf. Wskazał na związek 

podwyżki cen z wykonanymi w ostatnim roku inwestycjami. Dodał, że źródło problemu leży                  

w sprzedaży Spółki w roku 2001. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI, swoją wypowiedź rozpoczął                

od stwierdzenia, że pełnienie funkcji publicznych wiąże się z dużą odpowiedzialnością. Odnosząc 

się do kwestii „Taryf…” powiedział, że praca nad nimi rozpoczyna się na długo przed ich 
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uchwaleniem, a ludzie nad nimi pracujący starają się wynegocjować jak najniższe stawki. Mówił,  

że koszty związane z eksploatacją sieci wodociągowej i kanalizacyjnej są kosztami 

cywilizacyjnymi. Na terenie Gminy sieci są bardzo rozległe, a ze względów środowiskowych 

wskazana jest ich eksploatacja przez jak największą liczbę osób. Miasta o większej powierzchni 

mają dużo większy problem z kanalizacją. W Polsce tylko 37% gmin spełnia wymogi zawarte           

w dyrektywach unijnych dotyczących kanalizacji, Tarnowskie Góry wymogi te spełniają, co również 

wiąże się z wysokimi kosztami eksploatacji. Zastępca Burmistrza Miasta wyjaśnił, że nie możemy 

porównywać stawek z lat ubiegłych z tymi obecnie obowiązującymi, gdyż ówcześnie wymogi 

zawarte w dyrektywach nie były spełniane, a Miasto miało z tego tytułu zobowiązania w wysokości 

kilkunastu milionów. Dostosowanie się do wymogów tj. budowa nowej oczyszczalni ścieków, 

modernizacja starych i budowa sieci pociągnęły za sobą koszty eksploatacyjne. Według przepisów 

unijnych, dopłaty mogą być stosowane dopiero kiedy opłaty za wodę i ścieki przekroczą 3% 

dochodu gospodarstwa. Zastępca Burmistrza Miasta powiedział, że w Tarnowskich Górach średnie 

zużycie wody na jednego mieszkańca to 2,4 m3, w przeliczeniu wynosi to około 40 zł miesięcznie; 

zapytał czy ten koszt jest aż tak wysoki? Dodał, że w styczniu 2014 roku Rada Miejska podjęła 

uchwałę o programie osłonowym łagodzącym skutki podwyżek wody, na skutek której Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach dopłaca najbardziej potrzebującym               

do rachunków za wodę i ścieki. Obecnie pomocą objętych jest 40 rodzin, tj. 240 świadczeń 

miesięcznie. W kwestii inwestycji towarzyszących powiedział, że dokładne dane znajdują                 

się w materiałach. W odpowiedzi na pytanie Radnego Dariusza Wardy, Zastępca Burmistrza 

Miasta odpowiedział, że Rada ma możliwość nie przystąpienia do głosowania. Natomiast              

w przypadku przystąpienia do głosowania i niepodjęcia uchwały, PWiK zwraca się do Wojewody, 

który wszczyna postępowanie nadzorcze. Jeżeli nie ma naruszenia prawa „Taryfy…” wchodzą             

w życie. Na zakończenie poprosił o głos Prezesa  Zarządu PWiK Sp. z o.o. Tarnowskie Góry – 

Martę BIS. 

 

Prezes Zarządu PWiK Sp. z o.o. Tarnowskie Góry – Marta BIS, odnosząc się do wypowiedzi 

Radnych powiedziała, że studnia Koehler wznowiła działanie po 10 latach przerwy. Powiedziała,  

że PWiK stara się zapewnić wielostronne zasilanie w wodę dla Tarnowskich Gór, czego efekty 

można było zaobserwować podczas tegorocznych suszy, kiedy miasta ościenne jak Bytom, 

Radzionków czy Piekary Śląskie miały problemy z dostarczeniem wody mieszkańcom, natomiast  

w Tarnowskich Górach problemów takich nie było. Dodała, że obecnie PWiK kupuje około 46% 

wody od Górnośląskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów S.A. Odnosząc się do statystyk 

przytoczonych przez Radnego Andrzeja Komenderskiego, przedstawiła inne zestawienie, w którym 

na 19 śląskich miast, Tarnowskie Góry plasują się na 14 pozycji. Powiedziała, że „nasza opłata 

abonamentowa na ściekach obejmuje 3,2% kosztów, a mogłaby mieć 15 (…) na wodzie 10,2%,    

a też mogłaby mieć 15”. Od 2016 roku w stawki wliczone są nowe koszty eksploatacji, dlatego 

podwyżka na ściekach jest większa. Powiedziała, że mieszkańcy zużywają podobne ilości wody         
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do lat poprzednich, można zauważyć minimalne spadki. W przypadku ścieków sytuacja                              

ma się podobnie gdyż dotychczasowi użytkownicy oszczędzają, natomiast rekompensują to nowe 

podłączenia. Na inwestycje towarzyszące wydano prawie 2 mln złotych, dodatkowo cały czas 

wymieniane są sieci cementowo – azbestowe. Obecnie najważniejszym celem jest modernizacja 

oczyszczalni Repty i Leśna i dostosowanie ich do wymogów dyrektywy biogennej. Dodała, że jeśli 

chodzi o inwestycje, to właściwie wszystkie można zaliczyć do inwestycji ekologicznych. 

 

Ad Vocem 

 

Radny Andrzej KOMENDERSKI odniósł się do wypowiedzi Prezes Zarządu PWiK Sp. z o.o. 

Tarnowskie Góry – Marty BIS mówiąc, że ma przed sobą ten sam wykaz jednak chodziło            

mu o kwoty łączne, a nie jednostkowe.  

 

Radny Janusz ŚNIETKA zapytał dlaczego w roku wyborczym nie było wzrostu cen za wodę            

i ścieki, a dzisiaj przy deflacji jest wzrost? Zapytał jak pomoc materialna dla 40 rodzin przekłada się 

na 240 świadczeń? Dodał, że mieszkańcy oczekują dopłat w obliczu podwyżek cen. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI odpowiedział, że w roku wyborczym 

zakończono budowę I Fazy, majątek przekazano w dzierżawę i chwilowo był przestój. Natomiast  

na proponowany wzrost stawek wpływ mają: majątek wytworzony w trakcie realizacji II Fazy, 

działania Gminy oraz modernizacja oczyszczalni wykonywana przez PWiK. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach w sprawie zatwierdzenia „Taryf               

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla miasta Tarnowskie 

Góry na okres od dnia 1 stycznia 2016r. do dnia 31 grudnia 2016r.” 

 

Głosowanie: 

12 Radnych „za”, 1 Radny „przeciw”, 5 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/197/2015 w sprawie zatwierdzenia „Taryf              

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla miasta 

Tarnowskie Góry na okres od dnia 1 stycznia 2016r. do dnia 31 grudnia 2016r.” 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 14 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, 

zasad jej udzielania i poboru. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały. 

 

Kierownik Biura Gospodarki Rynkowej – Maria GASZ, przedstawiła przedmiotowy projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem i autopoprawką. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI powiedział, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 

– Tomasz NAWRAT poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Dyskusja: 

 

Radny Janusz ŚNIETKA odniósł się do paragrafu 2 pkt 11, zapytał o brak opłaty dla samochodów 

dostawczych podczas „Gwarków”? 

  

Radny Tadeusz STASIAK odniósł się do stylistyki uchwały oraz niespecjalistycznych sformułowań 

w ust. 3 paragrafu 1 oraz zapisów ust. 4 paragrafu 1 i  pkt 11 w paragrafie 2, na podstawie których 

inaczej zaklasyfikowano powierzchnię płyty Rynku podczas „Gwarków” oraz w dni pozostałe.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI odpowiedział, że projekt uchwały 

powstał ze względu na zmiany ustawowe. Odnosząc się do pytania Radnego Janusza Śnietki, 

powiedział, że zapisy dotyczące „Gwarków” zostały wprowadzone celowo ponieważ Miasto nie 

chce wpuszczać pojazdów na płytę Rynku i ul. Krakowską podczas imprezy.  

 

Radca Prawny – Grzegorz CZUDAJ zaproponował usunięcie ust. 3, gdyż treści w nim zawarte            

są specjalistycznie opisane w ust. 4. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, zapytał czy będzie to wprowadzone        

w formie autopoprawki? 
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Ad Vocem 

 

Radny Tadeusz STASIAK, ponownie poprosił o ustosunkowanie się do klasyfikacji obiektów, które 

korzystają z płyty Rynku na co dzień.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI odpowiedział, że problem bierze się        

z faktu, iż podczas „Gwarków” handlowcy z całej Polski są wpuszczani na płytę Rynku i chodnik    

ul. Krakowskiej, a administracyjnie niemożliwe jest wydawanie pozwoleń na zajęcie pasa 

drogowego na tak krótki okres czasu. Na zakończenie zgłosił autopoprawkę w formie 

zaproponowanej przez Radcę Prawnego – Grzegorza CZUDAJA. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania 

projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, zasad jej udzielania i poboru           

wraz z autopoprawkami. 

 

Głosowanie: 

15 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 3 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV198/2015 w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, 

zasad jej udzielania i poboru. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały                       

Nr XXX/348/2012 Rady Miejskiej w Tarnowskich górach z dnia 26 września 2012r. w sprawie 

zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa oraz określenia inkasenta i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

 

Kierownik Biura Gospodarki Rynkowej – Maria GASZ, przedstawiła przedmiotowy projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI powiedział, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 

– Tomasz NAWRAT poinformował, iż Komisja wydała pozytywną opinię do przedmiotowego 

projektu uchwały. 
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Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił       

do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/348/2012 Rady 

Miejskiej w Tarnowskich górach z dnia 26 września 2012r. w sprawie zarządzenia poboru opłaty 

targowej w drodze inkasa oraz określenia inkasenta i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

Głosowanie: 

19 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/199/2015 w sprawie zmiany Uchwały                             

Nr XXX/348/2012 Rady Miejskiej w Tarnowskich górach z dnia 26 września 2012r.                     

w sprawie zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa oraz określenia inkasenta             

i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie zasad udzielania osobom 

fizycznym dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska       

i gospodarki wodnej do wykonania termomodernizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych  

na terenie miasta Tarnowskie Góry. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – Adam MRUGACZ, przedstawił przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI powiedział, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji ds. OCHRONY ŚRODOWISKA – Kazimierz MAŃKA 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 

– Tomasz NAWRAT powiedział, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 
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Dyskusja: 

 

Radny Tadeusz STASIAK, przedstawił uwagę redakcyjną dotyczącą ust. 5 paragrafu 9. 

 

Radny Dariusz WARDA, wyraził niepokój o zmianę „Regulaminu udzielania osobom fizycznym 

dotacji celowej do wykonania termomodernizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych”           

w trakcie procesu naboru wniosków. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI odpowiedział, że zmiany regulaminu 

zostały spowodowane wymaganiami Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                      

w Katowicach, z którego pochodzą pieniądze na realizację dotacji. Środki te pochodzą                   

z umorzenia części pożyczki zaciągniętej w WFOŚ-iu w Katowicach. Wytłumaczył, że w przypadku 

projektów które trwają dłużej niż rok, musimy stosować się do wytycznych Funduszu. Dodał,        

że bardzo istotne są kwestie związane z czystością powietrza i wszelkie działania mające na celu 

poprawę stanu powietrza. Powiedział, że ze względu na fakt, iż nie ma możliwości podłączenia 

całego miasta do sieci ciepłowniczej ważna jest kwestia indywidualnych, ekologicznych źródeł 

ciepła. Na zakończenie wypowiedzi Zastępca Burmistrza Miasta zgłosił autopoprawkę do projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania 

projektu uchwały w sprawie zasad udzielania osobom fizycznym dotacji celowych                             

na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej                  

do wykonania termomodernizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta 

Tarnowskie Góry wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami. 

 

Głosowanie: 

18 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/200/2015 w sprawie zasad udzielania osobom 

fizycznym dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej do wykonania termomodernizacji budynków 

mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta Tarnowskie Góry. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 17 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

ograniczenia niskiej emisji dla Gminy Tarnowskie Góry – aktualizacja”. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – Adam MRUGACZ, przedstawił przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przedstawicielka  Firmy Ekoscan Innowacja i Rozwój Sp. z o.o. - Justyna ZASTRZEŻYŃSKA 

przedstawiła „Program ograniczenia niskiej emisji dla Gminy Tarnowskie Góry – aktualizacja”. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji ds. OCHRONY ŚRODOWISKA – Kazimierz MAŃKA 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH 

– Tomasz NAWRAT powiedział, iż Komisja wydała pozytywną opinię do przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Dyskusja: 

 

Radny Feliks KOWALSKI zapytał czy przedstawione kwoty dofinansowania dotyczą tylko 

Tarnowskich Gór oraz czy są tożsame z kwotami dofinansowania w innych gminach? Zapytał 

również czy zaklasyfikowanie naszego Miasta do strefy śląskiej jest dla nas korzystne? Zapytał       

o możliwość dostępu do wyników badań powietrza z punktu monitoringowego, zlokalizowanego 

przy ul .Litewskiej? Mówił o możliwości promocji Miasta ze względu na korzystny rozkład wiatrów         

i względnie czyste powietrze w porównaniu do okolicznych miast. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – Adam MRUGACZ odpowiedział, że przedstawione 

kwoty dotyczą wyłącznie naszej Gminy. Wytłumaczył, że podział na strefy nie jest związany 

bezpośrednio z jakością powietrza w danych Gminach, a wynika z innych czynników. 

Zaklasyfikowanie Tarnowskich Gór do strefy śląskiej nie niesie ze sobą żadnych korzyści ani strat. 

Odniósł się do stacji badań przy ul. Litewskiej i powiedział, że dane są dostępne w Wydziale 

Ochrony Środowiska. Dodał, że Burmistrz wystosował pismo do Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska z prośbą o dodatkowe badania powietrza oraz otrzymał odpowiedź,              

że badania takie zostaną przeprowadzone w roku przyszłym, a punkt pomiarowy będzie 

zlokalizowany przy drodze krajowej nr 11 na wysokości osiedla w dzielnicy Osada Jana. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ograniczenia niskiej emisji dla Gminy Tarnowskie 

Góry – aktualizacja”. 

 

Głosowanie: 

18 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/201/2015 w sprawie przyjęcia „Programu 

ograniczenia niskiej emisji dla Gminy Tarnowskie Góry – aktualizacja”. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 18 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                   

w Tarnowskich górach na 2016 rok. 

 

Pełnomocnik Burmistrza Miasta ds. Rozwiązywania Problemów Uzależnień – Kajetan 

KANSY, przedstawił przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH – Tadeusz 

TORBUS powiedział, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Dyskusja: 

 

Radny Janusz ŚNIETKA zapytał jaki problem należy w naszym mieście traktować priorytetowo? 

Zapytał czy na terenie Miasta znajdują się jakieś punkty sprzedaży dopalaczy? Stwierdził, że już         

w szkołach podstawowych powinny być realizowane zajęcia dotyczące problematyki uzależnień. 

Zapytał również o skład Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                              

oraz wynagrodzenie jej członków? 

 

Radna Elżbieta PYKA stwierdziła, że to dobrze, że szkoły same decydują o rodzaju profilaktyki 

jaki będą realizować, ponieważ to nauczyciele wiedzą jakie problemy środowiskowe mogą 

zagrażać ich uczniom. Dodała, że dzieci mogą w różny sposób reagować na przedstawiane                  

im informacje i zamiast traktować je jako przestrogę mogą traktować je jako zachętę. 
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Radny Feliks KOWALSKI zapytał czy na terenie miasta są określone miejsca podwyższonego 

ryzyka, w których częściej można zaobserwować spożycie narkotyków lub dopalaczy? Zapytał 

również jakie substancje są najczęściej zażywane oraz  której grupy wiekowej problem dotyczy              

w największym stopniu? 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI stwierdził, że „Program…” przyjmowany 

jest co roku i to dobrze, jednak wyraził obawę o jego skuteczność, gdyż z roku na rok obserwujemy 

wzrost osób sięgających po używki. Powiedział, że nie jest to winą „Programu…”, a ogólnego 

przekazu informacji. Stwierdził, że aby skutecznie walczyć z używkami w szkołach, konieczne jest 

wprowadzenie bardziej zdecydowanych działań. Dodał, że problemem jest również brak 

odpowiednich autorytetów dla młodzieży, a te które funkcjonują obecnie często uosabiają 

negatywne wzorce. Zapowiedział, że na początku przyszłego roku zostanie zorganizowane 

spotkanie dotyczące interwencji policji w szkołach w wypadku podejrzenia pojawienia                     

się na terenie placówki narkotyków. 

 

Pełnomocnik Burmistrza Miasta ds. Rozwiązywania Problemów Uzależnień – Kajetan 

KANSY odpowiedział, że priorytetem jest prowadzenie profilaktyki w szkołach. Zgodził                

się z wypowiedzią Radnej Elżbiety Pyki, w kwestii  wyboru programów profilaktycznych                   

przez dyrektorów placówek oświatowych. Dodał, że problemem w realizacji programów 

profilaktycznych są również reakcje rodziców, którzy nie zawsze zgadzają się na uczestnictwo 

dzieci w tego typu zajęciach. Następnie Pełnomocnik Burmistrza Miasta ds. Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień, przedstawił skład Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych: 

 Przewodniczący – Kajetan Kansy, 

 Z-ca Przewodniczącego – Jolanta Ochman - instruktor Terapii Uzależnień, 

 Członek – Ewa Zok – specjalista Terapii Uzależnień, psycholog kliniczny, 

 Członek – Artur Wieczorek – naczelnik Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji                

w Tarnowskich Górach, 

 Członek – Urszula Tomiczek – dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                 

w Tarnowskich Górach, 

 Członek – Piotr Gładki – Radny RM, 

 Członek – Henryk Wrzask. 

Dodał, że w takim składzie Komisja funkcjonuje od roku 2008. Koszty funkcjonowania Komisji 

wynoszą rocznie około 60 tys. zł. Następnie przedstawił zakres obowiązków Komisji. 

Odpowiadając na pozostałe pytania zadane przez Radnych powiedział, że obecnie na terenie 

Miasta nie ma oficjalnie funkcjonujących punktów sprzedaży dopalaczy. Dodał, że miejsca 

sprzedaży to głównie kluby i dyskoteki, a największe grono odbiorców stanowią młodzi ludzie,         

w wieku od 16 do 28 lat. Odnosząc się do wykorzystania psów policyjnych do przeszukań             
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w szkołach powiedział, że problemem może być również fakt, iż psy są szkolone do znajdowania 

znanych substancji, natomiast nie są w stanie wyczuć dopalaczy. 

 

 Ad vocem: 

 

Radna Elżbieta Pyka odniosła się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Miejskiej – Tomasza 

Olszewskiego mówiąc, że są to środki zaradcze tymczasowe, a najważniejszą kwestią jest 

podnoszenie świadomości społeczeństwa oraz wzmocnienie roli rodziny, aby tworzyć pozytywne 

wzorce od samego początku. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH powiedział, że kierownictwo Urzędu                                

wraz z Pełnomocnikiem Burmistrza Miasta ds. Rozwiązywania Problemów Uzależnień i Wydziałem 

Edukacji, Sportu i Turystyki, opracują dla dyrektorów placówek oświatowych procedury 

postępowania w konkretnych przypadkach. Obecnie problemem są głównie reakcje rodziców, 

którzy nie chcą ingerencji policji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ograniczenia niskiej emisji dla Gminy Tarnowskie 

Góry – aktualizacja”. 

 

Głosowanie: 

20 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XIV/202/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Tarnowskich górach na 2016 rok. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 19 

Interpelacje, wnioski, pytania radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI poinformował, że: 

*22 października i 6, 10 listopada 2015r. – wpłynęły interpelacje i odpowiedzi                                    

na interpelacje  Radnego Adriana Wolnika  ws.: 

- asfaltu na ul. Proletariackiej, 

- poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ul. Polarnej i Tołstoja, 

- poprawy bezpieczeństwa wyjazdu z ul. Sempołowskiej, 

- budowy miejsc postojowych przy Przedszkolu w Rybnej. 
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*29 października 2015r. – wpłynęły interpelacje Radnego Janusz Śnietki  ws.: 

- poprawy bezpieczeństwa mieszkańców gminy - odpowiedź wpłynęła 18.11.br., 

- zasad wynajmu lokali gminnych dla urzędników i radnych RM – odpowiedź wpłynęła 18.11.br., 

- kosztów biuletynu i dodatków samorządowych  – odpowiedź wpłynęła 17.11.br. 

 

*30 października 2015r. – wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnego Stefana Zientkowskiego  

ws. oznakowania przy Cmentarzu Komunalnym. 

 

*5 listopada 2015r. – wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnego Tomasza Nawrata  ws. godzin 

otwarcia orlików. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI dodał, że do poniedziałku 23 listopada 

br. do godziny 12.00, istnieje możliwość zgłaszania wniosków do planu pracy Komisji Rewizyjnej          

na I półrocze 2016 roku.  

 

Dyskusja: 

Radny Feliks KOWALSKI w imieniu mieszkańców Osiedla Przyjaźń, zapytał czy istnieje 

możliwość włączenia do monitoringu terenu przy ul. Morcinka 5, 5a? Poruszył kwestię likwidacji 

dzikiego wysypiska przy  ul. Brzozowej. 

 

Radny Janusz ŚNIETKA, zadał następujące pytania: 

 czy będzie prowadzony kolejny etap ocieplania budynków komunalnych                               

przy ul. Nakielskiej? 

 czy będą realizowane ocieplenia budynków komunalnych przy ul. Grzybowej?  

 czy jest możliwość objęcia nadzorem Straży Miejskiej przystanku na ul. Czarnohuckiej,      

ze względu na jego ciągłe dewastacje? 

 czy wiata przystanku na ul. Słowackiego zostanie wymieniona?  

 czy do Burmistrza dotarły informacje o ewentualnej podwyżce cen biletów na komunikację 

miejską na terenie Miasta?  

 w jaki sposób odbywają się zmiany w rozkładach jazdy komunikacji miejskiej,                    

czy są prowadzone konsultacje, czy jest to w gestii wyłącznie MZKP?  

 czy są prowadzone rozmowy nt. budowy w centrum Tarnowskich Góra dużej galerii 

handlowej? 

 

Radny Stanisław BEŚKA wypowiedział się nt. podziału wydatków w projekcie budżetu               

oraz zwrócił uwagę na istotność wydatków przeznaczanych na oświatę.  
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Radny Tadeusz STASIAK wypowiedział się w kwestii dewastacji hałdy popłuczkowej                    

oraz możliwości jej doraźnej ochrony poprzez budowę barier. Zasugerował również podjęcie 

kroków mających na celu ochronę wylotu sztolni, który obecnie jest zdewastowany. Zapytał czy jest 

możliwość aby punkt informacji turystycznej w okresie letnim był czynny w soboty? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Franciszek NOWAK, zapytał czy w porównaniu             

do zeszłego roku zaszły jakieś zmiany w klasyfikacji dróg odnośnie standardów odśnieżania? 

Zapytał o możliwość odprowadzenia wody z ulicy przed mostkiem na ul. Kościelnej, gdyż              

po opadach woda nie ma ujścia i gromadzi się na jezdni? Zapytał o możliwość kontroli stanu drzew 

rosnących przy drogach gminnych, które podczas wichur mogą stanowić zagrożenie                  

oraz o ewentualną ich likwidację? 

  

Radny Józef SIENICKI zapytał o możliwość ogrodzenia placu zabaw w Parku Miejskim, w celu 

ochrony przed psami? 

 

Radny Tadeusz TORBUS zapytał o możliwość interwencji w sprawie trzech cieknących rynien            

na ul. Opolskiej, gdzie podczas deszczu woda leci na przechodniów? Poruszył kwestię pogiętych 

rur po znakach drogowych przy wejściu do Parku Miejskiego. Wyraził niepokój o gałęzie,                 

które podczas wichur spadają na teren cmentarza przy kościele Św. Józefa. 

 

Radna Elżbieta PYKA poruszyła kwestię składowania gruzu przy hałdzie popłuczkowej. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, odniósł się do dobrego zabezpieczenia finansowego 

tarnogórskich szkół.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI odnosząc się do wypowiedzi Radnych 

powiedział, że: 

 ponownie zostanie rozważona kwestia ogradzania placów zabaw; 

 odpowiedź w kwestii monitoringu zostanie udzielona później; 

 dzikie wysypisko przy ul. Brzozowej zostanie usunięte; 

 w odniesieniu do budynków komunalnych przy ul. Nakielskiej, do tej pory wykonano szereg 

inwestycji, które będą kontynuowane; 

 obecnie przygotowanych jest kilkadziesiąt projektów na termomodernizację i wprowadzenie 

centralnego ogrzewania na terenie Miasta; 

 do końca stycznia zostanie złożonych 5 wniosków na termomodernizację szkół; 

 MZKP planuje kontynuować wymianę wiat przystanków w przyszłym roku; 
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 instalacja monitoringu przy przystanku na ul. Czarnohuckiej może nie mieć sensu,             

ze względu na fakt, iż wandale często ubrani są w strój uniemożliwiający późniejszą 

identyfikację, natomiast problem zostanie przekazany do Straży Miejskiej; 

 w przypadku hałdy popłuczkowej, występują interwencje pracowników Wydziału 

Gospodarki Miejskiej, celem usuwania dzikich wysypisk oraz patrole Straży Miejskiej; 

kwestia zabezpieczenia hałdy przed quadami będzie ponownie konsultowana                        

z odpowiednimi organami; możliwe, że quady będą konfiskowane; 

 MZKP nie planuje podwyżek cen, jednak jest unia biletowa z KZKGOP i jeśli oni podniosą 

ceny MZKP musi się dostosować; 

 był projekt budowy galerii w miejscu dawnego Tarmilo, jednak obecnie temat nie jest 

kontynuowany; 

 w kwestii rynien, będzie interwencja u właścicieli nieruchomości; 

 wylot sztolni znajduje się na terenie gminy Zbrosławice, jednak były prowadzone rozmowy 

dotyczące jego ochrony; 

 nie było zmian w klasyfikacji dróg odnośnie standardów odśnieżania; 

 MZUiM przeprowadzi wizję zalewanej drogi przy mostku na ul. Kościelnej; 

 na terenie miasta często dewastowane są znaki drogowe, są jednak na bieżąco 

uzupełniane i wymieniane; 

 teren cmentarza jest terenem prywatnym i wycinka drzew leży w gestii zarządcy terenu; 

 są prowadzone przeglądy drzew w pobliżu dróg gminnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI wraz z Burmistrzem Miasta – 

Arkadiuszem CZECHEM, złożyli Radnym życzenia urodzinowe. 

 

Ad. 20 

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, stwierdził wyczerpanie porządku obrad 

i słowami „Szczęść Boże”, zamknął obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach. 

 

sporządzono: 13.01.2016r. 

Sporządziła: Agnieszka Pytlik 

        Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

     /-/ Tomasz OLSZEWSKI 


